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Aktuelno

Nakon trideset tri godine
na vlasti, Milo
Djukanovi} je izgubio

izbore. Za predsednika Crne Gore
gradjani su izabrali jednog od
najmladjih predsednika u Evropi,
Jakova Milatovi}a, biv{eg minis-
tra ekonomije. Milatovi} je
ubedljivo pobedio u drugom
krugu predsedni~kih izbora osvo-
jiv{i 60,1 odsto glasova, a
Djukanovi} 39,9 odsto, a u
Podgorici gotovo duplo vi{e
glasova.  

Prozapadno orijentisani
Djukanovi} koji je vi{e od tri
decenije odredjivao politiku zeml-
je, ovim porazom gubi poslednju
funkciju na vlasti. Pre vi{e od dve
godine, njegova stranka DPS je
pora`ena na parlamentarnim
izborima od koalicije prosrpskih i
reformskih partija. Djukanovi} je
doveo biv{u jugoslovensku repub-
liku do nezavisnosti 2006. godine
i 2017. u NATO. Istovremeno,
njegova vladavina je vi{e puta
bila kritikovana zbog korupcije i
nepotizma. Italijansko tu`ila{tvo
je “arhiviralo“ optu`nicu protiv
Djukanovi}a zbog {verca duvana i
mafija{kog udru`ivanja, s obzirom
na to da je imao diplomatski imu-
nitet, ali su se i dalje vodili pro-
cesi protiv njegovih saradnika.

Slikovito ga je opisao
jedan od najve}ih `ivih srpskih
pesnika Matija Be}kovi}: “Do{ao
je na vlast u d`emperu, a si{ao je
sa vlasti kao najbogatiji ~ovek
najsiroma{nije zemlje.“

Sa druge strane, pobeda
kandidata “Evropa sad” Jakova
Milatovi}a proslavljena je na uli-
cama uz vatromet, zastave
naj~e{}e srpske trobojke i povike
“Crna Gora i Srbija to je jedna
familija“, “Oj Kosovo, Kosovo“...

U pojedinim medijima i
delu javnosti, Milatovi} je
ozna~en kao kandidat pod utica-
jem prosrpskih struja u Crnoj
Gori, Srbije i Srpske pravoslavne

crkve, a njegov dalji politi~ki kurs
opisan je kao neizvestan.
Milatovi} je u svom pobedni~kom
govoru rekao da }e zemlju uvesti
u Evropsku uniju za pet godina i
da iz Podgorice vi{e ne}e i}i trza-
vice ka susedima na Zapadnom
Balkanu.

Novoizabranom predsed-
niku Crne Gore stigle su i brojne
~estitke iz Beograda od pred-

stavnika vlasti, opozicije, biv{ih i
aktuelnih politi~kih aktera, sa lev-
ice i sa desnice.

Predsednik Srbije
Aleksandar Vu~i} uputio je
~estitku Jakovu Milatovi}u u kojoj
je izrazio uverenje da }e pokazati
~vrstu volju da gradjanima Crne

Gore obezbedi `ivot u miru i
napretku.

“U Srbiji }ete uvek imati
pouzdanog partnera u razvoju
politi~kog dijaloga i ja~anju
ekonomske saradnje dveju zemal-
ja, kao i ~vrst oslonac za miran i
stabilan Balkan“, navodi se u
~estitki Vu~i}a.

Od visokih dr`avnih
zvani~nika prvi se oglasio min-

istar privrede Srbije Rade Basta.
Opoziciona stranka

Zajedno ~estitala je Milatovi}u i
Pokretu Evropa sad, navode}i da
je to “velika pobeda demokratije i
istorijska pobeda gradjana Crne
Gore koji su opet nedvosmisleno
pokazali da su `eljni promena, da

`ele nove ljude evropske politike
kao {ansu za bolji i dostojanstven
`ivot”.

Predsednik Narodne
stranke Vuk Jeremi} izjavio je da
je pobjeda Milatovi}a “istorijski
trenutak iz kojeg bi i Srbija treba-
lo da izvu~e pouke”.

“Djukanovi}u je 2012.
godine pretila opt`nica u Bariju i
pominjan je u vezi sa grupom

Darka [ari}a, a onda je u~inio
nagli i radikalan otklon od Rusije
i uveo Crnu Goru u NATO, ~ime
je sebi kupio novi `ivot i postao
’evropski politi~ar i vizionar’.
Srbija je danas u sli~noj situaciji“,
rekao je Jeremi} za Novu S.

Pobedu novoizabranom

predsedniku je ~estitao i lider
Stranke slobode i pravde Danas
Dragan Djilas.

“Nismo mi koji se bori-
mo protiv re`ima sjajni, daleko od
toga. Ali da su u Srbiji, kao u
Crnoj Gori najgledanija televizija,
naj~itaniji portal i novine profe-
sionalni, a ne re`imski, da u Srbiji
kao u Crnoj Gori nema tablodnih
televizija i novina koje uni{tavaju
protivnike re`ima, videli biste
kako “srpski beton“ puca mnogo
lak{e nego crnogorski“, rekao je
Djilas, komentari{u}i tvrdnje
Vu~i}a da se svi napadi na njega
odbijaju kao od betona.

Najvi{i zvani~nici
Republike Srpske, kao i lideri
opozicionih stranaka u ovom
entitetu BiH ~estitali su pobedu u
drugom krugu predsedni~kih izbo-
ra Jakovu Milatovi}u.

“Nadam se da }e Crnu
Goru voditi putem napretka i
prosperiteta i da }emo u duhu
dobrosusedskih odnosa uspe{no
saradjivati u korist gradjana i
Crne Gore i Republike Srpske“,
napisao je predsednik RS-a Dodik
na Tviteru.

Analiti~ari smatraju da
}e izbor Milatovi}a doprineti
boljim politi~kim odnosima Srbije
i Crne Gore, ali da ne treba o~eki-
vati su{tinsku promenu u politici
Podgorice.

Osniva~ Centra za
evropske politike Neboj{a
Lazarevi} za Glas Amerike ka`e
da je pobeda Milatovi}a dobra
vest i za Crnu Goru i za Srbiju.
Narod u Crnoj Gori je pokazao
veliku politi~ku mudrost i ne treba
da se pla{i nekakve prosrpske
politike budu}eg crnogorskog
predsednika.

“Kod njega postoji jedna
normalna srpska pri~a, jedan nor-
malan odnos sa Srbijom. I mislim
da }e se razo~arati i oni u srp-
skom kokusu ako od njega
o~ekuju da on postane ne daj
bo`e neki velikosrbin“, smatra
Lazarevi} i dodaje da je tenzija
izmedju Crne Gore i Srbije
ve{ta~ka, te da }e se smiriti
odlaskom Djukanovi}a. Takodje,
vidi se da je tu stasala

MARIJANA MALJKOVI]

Odspecijalnog 
izve{ta~a

JAKOV MILATOVI] 
PREDSEDNIK CRNE GORE

Jakov Milatovi} je rodjen u Titogradu, 7. decembra 1986. godine. Po struci je
ekonomista, bavi se politikom. Bio je ministar ekonomskog razvoja u Vladi Zdravka
Krivokapi}a. Osnovnu i srednju {kolu zavr{io je kao djak generacije, a osnovne studi-
je zavr{io je na Ekonomskom fakultetu Univerziteta Crne Gore, sa prose~nom
ocenom 10, kao student generacije. Pisao je i stru~ne tekstove za “Vijesti”.

Radno iskustvo zapo~eo je u NLB banci u Podgorici kao deo tima za upravljanje
rizikom. Nakon toga, radio je u Doj~e banci u Frankfurtu, u timu za procenu kred-
itnog rizika zemalja, sa fokusom na zemlje Centralne i Isto~ne Evrope. Od 2014.
godine radio je u Evropskoj banci za obnovu i razvoj (EBRD) u timu za ekonomsku i
politi~ku analizu, prvo kao ekonomski analiti~ar za region jugoisto~ne Evrope a
nakon unapredjenja u poziciju ekonomiste pokrivao je zemlje Zapadnog Balkana iz
kancelarije u Podgorici. Godine 2018. biva unapredjen u glavnog ekonomistu sa
zadatkom da pokriva zemlje EU, uklju~uju}i Rumuniju, Bugarsku, Hrvatsku i
Sloveniju iz kancelarije u Bukure{tu.

Sa 37 godina, postao je novi predsednik Crne Gore i medju najmladjim je evrop-
skim liderima.
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jedna nova generacija politi~ara koja `eli da
govori o ekonomiji, o evropskim integraci-
jama, a ne o budala{tinama, velikim
Srbijama i sli~no.”

Lazarevi} tvrdi da je Milatovi}
pripada novom tipu politi~ara i ispri~ao je
detalje susreta sa njim:

“Po~eli smo razgovor o njegovoj
tada predlo`enoj reformi poreskog sistema
protiv koje sam ima odredjene primedbe.
On me ubedio zaista argumentima, ~ovek je
koji ume lepo da razgovara, argumentima.
Mo`ete da mu se suprotstavite. Kada sam
je ne{to njemu rekao {to on nije znao, uzeo
je papir i olovku i po~eo da zapisuje, {to
je retko. Pazite, ja sam sa 20 ministara
radio temeljno, retko imate mo}ne ljude
koji ho}e da u~e, da prihvate da neko ne{to
zna bolje od njih. To onda pokazuje da je
pametan i da je {kolovan, kada nema ni{ta
protiv tudjeg znanja.“

Du{an Milenkovi} iz Centra za
dru{tveni dijalog i regionalne inicijative
ocjenjuje da }e pobeda Milatovi}a
doneti novu retoriku u odnosima
Podgorice i Beograda, ali ne i novu
spoljnu politiku.

“O~ekujem da sa crnogorske
strane dodje do pozitivnije retorike i
pobolj{anja odnosa, ve}e otvorenosti prema
Srbiji. Jer mi smo imali do sada predsedni-
ka DJukanovi}a koji je bio veoma negati-
van prema Srbiji, ~ak je i svoj politi~ki
identitet gradio na toj neprijateljskoj retori-
ci prema Srbiji. Milatovi} je pokazao
odredjenu vrstu otvorenosti prema ideji i
projektu Otvoreni Balkan, koji je Vu~i}u
veoma va`an i mislim da bi moglo brzo da
dodje do sporazumevanja po tom pitanju.
Ne vidim na~in na koji Jakov Milatovi}
mo`e da promovi{e neke stvari koje su
`elja nekih ljudi u Srbiji ili Crnoj Gori, na
primer da se povu~e priznanje Kosova. To
je veoma daleko od realnosti. Crna Gora je
duboko u sistemu NATO-a i tako }e i biti
u narednim decenijama. Takodje je veoma
odredjena po pitanju rata u Ukrajini i
prema Rusiji, i to je ne{to {to razlikuje
Crnu Goru od Srbije i mo`emo da o~eku-
jemo da se ni{ta od toga ne promeni,”
rekao je Milenkovi}.
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Uskrs ili Vaskrs jedan je od najve}ih
hri{}anskih praznika i zbog svoje
su{tine izdvaja se od svih drugih

dana. Obi~aji za Uskrs se razlikuju od
regiona do regiona, ali je simbolika uvek ista:
pobeda `ivota nad smr}u.

Dok je Bo`i} najradosniji dan u
hri{}anstvu jer je tada na svet do{ao Hristos,
Uskrs predstavlja samu sr` hri{}anstva a to je
pobeda nad smr}u kroz `rtvovanje i patnju.

Kada se slavi Uskrs
Uskrs spada u grupu “pokretnih

praznika”, ali uvek pada u nedelju. Datum
Uskrsa se odredjuje na osnovu lunarnog
kalendara. Uskr{nja nedelja se odredjuje kao
nedelja u sedmici punog meseca koji se javi
nakon prole}ne ravnodnevice.

Po{to su datumi u julijanskom
kalendaru pomereni za 13 dana, pravoslavni
Uskrs nikada ne mo`e biti pre 4. aprila, niti
posle 8. maja, ove godine (2023), obele`ava
se 16. aprila.

Pripreme za Uskrs
Kako Uskrs slavi uskrsnu}e kao

jednu od najzna~ajnijih dogmi hri{}anstva,
va`na je i priprema za ovaj praznik. Prethodi
mu najdu`i post i va`ni praznici.

Osam dana pre Uskrsa obele`ava se
Lazareva subota, koja slavi ~udo Lazarevog
uskrsnu}a, a odmah sutradan su Cveti,
praznik koji ~uva se}anje na dan kada je Isus
Hrist sa u~enicima do{ao u Jerusalim.

Nedelja pred Uskrs naziva se
strasna nedelja i svi dani ozna~eni su kao
veliki, od ponedeljka do petka. Petak se sma-
tra najtu`nijim jer je tada Isus razapet na
krstu sa trnovim vencem kao krunom.

Veliki petak je dan ti{ine, ne peva
se i ne igra, na crkvama ne zvone zvona.
Liturgija se slu`i samo ako se poklapa sa
praznikom Blagovesti, a na posebno ukra{en
sto pored oltara izla`e se pla{tanica, koja
predstavlja Hristov grob. Celivanje pla{tanice
traje do Uskrsa.

U nekim krajevima se pokojnici ne
sahranjuju na Veliki petak jer se veruje da bi
se time “poremetila zemlja u kojoj po~iva
Isus“.

Bojenje jaja i proslava Uskrsa
U ~etvrtak i petak uo~i Uskrsa boje

se jaja. Crvena boja je obavezna jer predstavl-
ja prolivenu Isusovu krv, dok druge boje
ukazuju na radost zbog pobede i stvaranja
novog `ivota. Poreklo obi~aja bojenja jaja ne
mo`e se ta~no odrediti, pa postoji nekoliko
verzija tog predanja.

Po svetom predanju, Isus je,
prorekao svoje vaskrsnu}e tre}eg dana nakon
smrti, a u~enicima je rekao da }e to znati jer
}e na taj dan koko{ke nositi crvena jaja.

Postoji i predanje po kome je Hrist
jednom prilikom uspeo da pobegne pred
hajkom rimskih vojnika koji su zastali da se
dive crveno obojenim jajima, koja je u kor-
pici, pored puta dr`ala jedna `ena. Veruje se
i da je u tada{njim razli~itim kulturama pos-
tojao obi~aj darivanja {arenih jaja u znak
pobede ili radosti.

Bojenje jaja smatra se va`nom
pripremom za obele`avanje ovog praznika, pa

doma}ice tome pridaju veliki zna~aj. Prvo
obojeno jaje naziva se “~uvarku}a“ i ostavlja
se na posebnom mestu u ku}i i ~uva se do
slede}eg Uskrsa, jer se veruje da {titi
doma}instvo.

Uskr{nji dan
Uskrs je dan radosti. Zvona na crk-

vama zvone, a ljudi se pozdravljaju sa
“Hristos vaskrse“, uz obavezan odgovor
“Vaistinu vaskrse”. Uskrs je porodi~ni
praznik i slavi se uz prisustvo svih uku}ana i
obaveznu sve~anu trpezu koja ozna~ava i kraj
~etrdesetodnevnog posta.

U nekim delovima Srbije doma}ice
spremaju posebne lepinje u obliku venca sa
jajetom umetnutim unutra, poznate kao
kovr`njak, koje se razmenjuju sa prijateljima.
Na uskr{nje jutro deca se trljaju crvenim jaje-

tom po licu “da bi bila zdrava“, a devojke
umivaju vodom u koje je potopljeno jaje
kako bi tokom godine bile rumene

Razli~ite kulture su dodale i jo{
neke obi~aje za ovaj veliki dan.

U Italiji se praznik slavi porodi~no
uz bogatu trpezu na kojoj su obavezna jagn-
jetina, torta paskvalina, slano jelo od spana}a
i jaja.

U Srbiji se, recimo, jagnjetina jede
na Uskrs samo ako je pre njega proslavljen
Djurdjevdan.

U Francuskoj se posle obavezne
porodi~ne uskr{nje liturgije kre}e u lov na
jaja koja je doma}ica ili neko od uku}ana
rano ujutro ili no} pre praznika sakrio po
ba{ti ili u ku}i. Za ovu priliku prave se i
posebna ~okoladna jaja, koja predstavljaju
nagradu pronalaza~u. Obi~aj lova na jaja
ra{irio se iz Francuske i u druge evropske
zemlje, kao i u Ameriku.

Na Filipinima se specifi~nim ritual-
ima obele`ava cela nedelja pre Uskrsa, a
obi~aji za Uskrs su i maskiranje mu{karaca u
rimske vojnike koji mar{iraju ulicama, simuli-
raju}i povorku pre raspe}a. Maskirani
mu{karci bi~uju sebe po ledjima, a nije redak
slu~aj ni da se simulira raspe}e.

Na Bermudskim ostrvima za Uskrs
se pu{taju specijalno pravljeni papirni zmaje-
vi koji simboli{u Hristovo raspe}e. Porodi~ni
ru~ak je obavezan uz nezaobilazna jela kao
{to su torta od bakalara i specijalno ume{ena

peciva sa znakom krsta.
Slova~ka i deo Madjarske Uskrs

proslavljaju i specifi~nim ritualom {ibanja
vrbom ili polivanja vodom povorke devojaka
ili `ena koje prolaze ulicama. Veruje se da je
vrba simbol plodnosti, pa otuda ovi obi~aji za
Uskrs, a `ene i devojke tom prilikom posma-
tra~ima, “mu~iteljima“, poklanjaju ukra{eno
jaje.

Svim zemljama je zajedni~ki obi~aj
tucanje jajima, svojevrsno takmi~enje u
~vrsto}i jaja. Onaj ~ije jaje ostaje celo za
nagradu uzima protivnikovo jaje sa naprslom
ljuskom.

Praznici nakon Uskrsa vezani za
vaskrsenje

Prvi ponedeljak u sedmici posle
Uskrsa, naziva se i pobusani ili Vaskrs
mrtvih. Tada se odlazi na groblje i preminuli

preci daruju se jajima koja se za ovu priliku
boje dan ranije. ^etrdeset dana posle Uskrsa
slavi se Spasovdan, Vaznesenje Gospodnje,
dan kada se Hrist jo{ jednom javio u~enici-
ma i nao~igled njih uzneo na nebo.

Niz uskr{njih praznika zavr{ava se
Duhovima, kada se slavi Silazak Svetog
Duha na apostole, i ovaj praznik obele`ava se
pedeseti dan posle Uskrsa.

USKRS ILI VASKRS
Razlike u kori{}enju izraza Uskrs i

Vaskrs dovele su i do rasprava {ta je pravil-
no. Ako niste znali, obe varijante su ispravne,
a obja{njenje za to le`i u na{oj istoriji jezika.
Ova razlika javila se sredinom YVIII veka,
kada je Srpska pravoslavna crkva dotad
va`e}i srpskoslovenski jezik zamenila
ruskoslovenskim.

Re~i Vaskrs, vaskrsnuti, vaskrse
pripadaju srpskoslovenskom knji`evnom
jeziku. U ruskoslovenskom bogoslu`enju
Vaskrs i sve re~i vezane za ovaj izraz izgo-
varaju se sa glasom O u prvom slogu –
voskresenije, voskrsnuti, voskrese. S vre-
menom je po~etno V iza koga je sledio tvrdi
poluglas zamenjeno sa U, pa je tako nastala
re~ Uskrs, koja pripada srpskom narodnom
jeziku.

Dakle, ne}ete pogre{iti za koji god
se oblik odlu~ite jer svi ravnopravno postoje
u na{em jeziku.

SRE]AN USKRS!
HRISTOS VOSKRESE!

USKRS – SIMBOLIKA I OBI^AJI
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Pi{e: Marijana Maljkovi}

Tragom vesti da najve}i
prihod po kvadratnom
metru, od svih restorana

na Floridi, ima restoran SAILS u
Najplsu saznajemo da je vlasnik
“na{ ~ovek“, izrazito vredan i tal-
entovan za biznis, Veljko
Pavi}evi}. Odlazimo da ga pose-
timo i do`ivljavamo nezaboravne
trenutke. U restoranu u kome se
ru~kovi zakazuju ~ak ~etiri mese-
ca unapred, u`ivali smo u zaista
vrhunskoj hrani, prijatnoj i
doma}inskoj atmosferi i zan-
imljivoj pri~i na{eg doma}ina.
Gospodin Pavi}evi} nam se
poverio o tajni svog uspeha, kako
su ga o`iljci od praznog stomaka
i mokrih nogu doveli do najluk-
suznijeg restorana i privatnog
kluba na Floridi. On je najavio i
pro{irenje posla, da pored Sails
restorana, novootvorenog Butcher
privat Club-a planira otvaranje
jo{ jednog restorana SAVA. 

Da krenemo iz po~etka.
Kako ste do{li u Nejpls i uop{te
u SAD?

“U Nejlps sam do{ao
1997. godine, sa 17 godina, kao
odli~an matemati~ar, u~enik sred-
nje {kole, na razmenu studenata.
Nakon zavr{etka {kolske godine,
vratio sam se u Srbiju i po~eo da
studiram ekonomiju na dr`avnom
Pravnom fakultetu u Beogradu.
Na tre}oj godini studija, na poziv
trenera plivanja iz Nejplsa, pri-
javljujem se za instruktora pli-
vanja na bazenima u toku leta. U
Njujorku po~injem da radim kao
instruktor plivanja, a ubrzo sam
unapredjen za supervizora
instruktora.“

Zanimljivo je da u to
vreme, za razliku od va{ih
vr{njaka pauze za ru~ak koristite
da ~itate Volstrit `urnal i Njujork
tajms, teme vezane za biznis i
berzu.

“Da, to me je uvek zan-
imalo i tako u jenom izdanju
pa`nju mi je privukao oglas koji
je glasio otprilike ovako: Ako
volite luksuz, ako volite da putu-
jete, pozovite 1800 Ritz. Pozvao
sam taj telefonski broj i nakon
sedam intervjua, ja de~ak sa sela
iz Velike Plane, koji je imao
samo jedno odelo u svom vlas-
ni{tvu, u{ao sam na velika vrata,

preko mermernog poda i mesinga
u Ritz Carlton Naples Beach
Resort. Proveo sam devet godina
sa Ritzom, a moja specijalnost se
sastojala u tome da re{avam
probleme i napravim bolju orga-
nizaciju u restoranima Ritza

{irom Amerike.“
Pavi}evi} je video kako

izgleda luksuz u ugostiteljstvu i
to je bio prelomni trenutak.
Shvatio je da je luksuz kada se
ne{to organizuje po principu
“jedan na jedan“ {to ga je pod-

setilo na njegovu baku
Savu, koja je pravila
koh samo za njega,
onako kako on voli.

O v a j
neverovatno sposoban
~ovek i od svog hobi-
ja uspeo je da napravi
dobar biznis. Kupovao
je luksuzne automo-
bile {irom Amerike,
da bi ih preprodao i u
tome je u`ivao.

“ K a o
menad`er restorana u
Ritzu, 2004. godine
upoznao sam dvojicu
Rusa mojih godina, sa
kojima sam krenuo u
biznis. Kupoprodaja

Hamera H2 i izvoz za Rusiju. To
je nova prekretnica u mom
`ivotu. A od ljubavi prema
starim ameri~kim automobilima
iz 60-ih i 70-ih godina, iako sam
radio po 120 sati nedeljno u
Ritzu, nalazio sam vremena da se

bavim i tim mojim hobijem koji
je prerastao u biznis.“

Medjutim, marljiv rad i
velika zarada proizvela je i neg-
ativni odjek kod poslodavca.

“Za vreme ekonomske
krize u Americi, 2008-2009.

manad`er mi ka`e da sam najvi{e
pla}en i da }e morati da mi
smanje platu oko ~etrdesetak hil-
jada u Ritzu, i pored toga {to ja
posti`em odli~ne rezultate.
Zahvalio sam mu se i rekao da
nisam imao nijedan dan odmora
u poslednjih pet godina i zamo-
lio  da mi daju da iskoristim
odmor.,  a taj njihov gest mi je
pomogao da lak{e donesem
va`nu odluku. Prvih nekoliko
nedelja telefon nije prestajao da
zvoni, zvali su me da se vratim,
obe}avali da }e mi vratiti platu…
Shvatio sam jednu stvar: ili vas
zanima da postignete rezultate ili
da date sve od sebe da napravite
rezultat. Odlu~io sam se za ovo
drugo i to je bio moj tre}i
prelomni momenat“, prise}a se
Pavi}evi}.

Pri~a o restoranu
O slede}oj etapi, o

otvaranju restorana Sails,
Pavi}evi} zapo~inje zanimljivu
pri~u:

“Moja supruga Corin i
ja smo zajedno ve} 10 godina i
nakon godinu dana zajedni~kog
`ivota rekli smo sebi da puno
radimo i putujemo, pa je sada
momenat da napravimo neki
zajedni~ki biznis u Nejplsu.
Tra`ili smo da kupimo nekret-
ninu, nismo mogli da nadjemo
odgovaraju}u lokaciju, a restorani
koji su se zatvarali nisu nam
odgovarali. Voze}i se gradom
jednom ugledah banku na
neverovatnoj lokaciji, na uglu
Tre}e ulice i Pete avenije. Ovde
bi trebalo da napravimo restoran,
zgrada je odli~na, tu je terasa,
sve je odgovaralo, ka`em
supruzi, na {ta se ona nasmeja i
re~e da sam veliki sanjar. Tada
su mi svi pri~ali da sam sanjar, a
sada mi ka`u da sam vizionar.

U{ao sam u banku i
zatra`io informacije za otvoranja
ra~una i dok su mi obja{njavaju
proceduru moje o~i su {arale na
sve strane. To je to. Supruga mi
ka`e da nisam normalan, ali ja
nemam limita. Samo je pitanje
koliko vremena mi treba da to
realizujem. Saznajem da banka
ima ugovor na jo{ dve godine,
{to mi je i odgovaralo. Odbili su
me nekoliko puta i na kraju sam
potpisao ugovor na 30 godina.

Usledio je te`ak proces dobijanja
dozvola i gradjevinskih poslova i
kona~no 2018. godine, na Dan
zaljubljenih otvorili smo restoran
ljubavi i dobre energije. Moja
krsna slava je Sveti Nikola,
za{titnik moreplovaca, a od tada
postaje i za{titnik Seals restorana
{to je ujedno i veliki razlog
na{eg uspeha.“

U to vreme Veljko i
Corin su imali 25 zaposlenih,
zbog ~ega su ih okolni restorani
posmatrali u ~udu daju}i im 3-6
meseci do zatvaranja, ali sre}a je
u tome {to do tada niko u
Nejplsu nije poku{ao da napravi
restoran koji }e biti na vrhun-
skom nivou, te klase, i tih cena.
Oni su i tu bili ispred vremena.

Radilo se punom parom,
sedam dana u nedelji. Prve dve
godine Pavi}evi} je radio kao
konobar, zamerke gostiju je pri-
mao u svoju korist i svakog dana
te`io ka tome da sve bude bolje
i bolje. A osoblje je dobilo
vrhunski trening iz Ritz Carlton
dining rooma, koji je u to vreme
imao pet dijamanata.

Interesantno je da je
Pavi}evi} imao dobar predose}aj
i koja jela bi se dopala gostima,
i onda kada se sa tim nisu
saglasili kuvari. Tako je kuvaru
dao   spisak namirnica za {opsku
salatu, na {ta mu je {ef kuhinje
odgovorio da to povr}e sa sirom
sa juga Francuske, niko ne}e
jesti. Ipak na insistiranje je
napravio {opsku salatu koja ima
totalno druga~iji izgled, izgleda
divno “mi{elinski”, {to bi se u
ovom poslu reklo, i gosti je sada
obo`avaju. Sli~no je bilo i sa
~okoladnim sufleom. ^etiri mese-
ca je ubedjivao kuvare da ga
uvrste u meni, a zatim sufle
postaje najprodavaniji desert na
njihovom jelovniku. Pavi}evi}
ima sposobnost da inspiri{e
umetnike u kuhinji, da naprave
odli~an  specijalitet.

Ka`e da nema ruke
kuvara, ali ima 74 zemlje u svetu
i milione evra investiranih u
ru~kove u najboljim restoranima
sveta, a njegova supruga 122
zemlje i jo{ vi{e najboljih
restorana. Sa tim iskustvom su
napravili svoj restoran u kojem
`ele da ru~aju svakog dana. To je
su{tina restorana Sails.

Veljko Pavi}evi} – PRI^A O@ILJAKA

Vlasnik restorana Veljko Pavi}evi}

OD MOKRIH NOGU 
DO LUKSUZNIH 

RESTORANA U NEJPLSU

Butcher Private / Sails Restaurant / 
Sava Restaurant

301 Fifth Avenue South, Naples, FL 34102
M: 239.537.7227  O: 239.360.2000  

O: 239.307.0707
www.butcherprivate.com     www.sailsrestaurants.com  

www.savanaples.com 
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Njihovom posve}eno{}u
i velikim trudom, restoran se
podizao na sve ve}i nivo.
Uvodjenjem bran~a - ru~ka sub-
otom i nedeljom, posao kao da je
eksplodirao. Ru~kovi vikendom
rasprodati su po ~etiri meseca
unapred. Fascinantna je ~injenica
da po kvadratnom metru Sails
restoran ima najve}i prihod od
svih restorana na Floridi, na {ta
vlasnik Pavi}evi} skromno ka`e
da to nije zbog njega, ve} zbog
toga {to oni imaju najbolje goste
na svetu.

Srpska tradicija 
i baka Sava

Ovaj vanserijski talento-
vani biznismen upravo je pro{log
meseca otvorio luksuzni privatn
restoran “Butcher privat Biznis
Club” ~iji su ~lanovi najbogatiji
ljudi iz celog sveta, a i tre}i je u
planu koji }e se zvati SAVA, po
njegovoj baki Savi, koja ga je
mnogo ~emu nau~ila.

“Moja baka je u`ivala u
sakupljanju kristalnih ~a{a. Tek
kada sam imao 14 godina dozvol-
javala mi je da zajedno ~istimo te
~a{e. Kada je preminula, deo
~a{a preneo sam ovde u moj
restoran. Svojim dobrim gostima
serviramo pi}e ba{ u tim ~a{ama,
a fla{u ostavljamo na stolu, uz
obja{njenje da je kod nas to
tradicija. Predstavnici velikih
kompanija su odu{evljeni tim
gestom, koji nigde nikada nisu
do`iveli.

Ispri~ao sam im pri~u o
srpskoj slavi, koja je najzna~ajni-
je slavlje kod nas. To je dan
kada porodica pozove gosta samo
jednom i pozvani ste zauvek.
Na{u slavu Svetog Nikolu, moja
baka je slavila tri dana, bili su to
moji najsre}niji dani iz detinjst-
va.  Pri~am ja ovim gostima
Amerikancima da je SAILS
otvoren zbog moje slave, koja je
za{titnik restorana, i da je sada
slavimo 365 dana u godini, njima

je to prosto neverovatno.
Sada oni idu dalje i
pri~aju svojim prijateljima
o ~udaku Veljku koji
slavi slavu sedam dana u
nedelji.”

I tako restoranu
SAILS za svoje dobre
goste nema radno vreme.
Pa se de{ava da ponekad
vlasnik u neko doba no}i
zaposlene po{alje ku}i, pa
posle 2 sata ujutru svi
mogu da piju koliko god
`ele besplatno, a ~esto
oko 6 ujutru postavi gost-
ma sto pored kuhinje,
preuzme ulogu kuvara i

pravi doru~ak, njegov ~uveni
omlet sa tartufima.

Predsednik CIO Johnson
& Johnson Zagorski pri~a te
pri~e ve} godinama pred svojim
upravnim odborom, kada im

do~arava kako treba promeniti
odnos prema kupcima po ugledu
na SAILS restoran. Gospodin
Pavi}evi} priznaje da na po~etku
njegova supruga nije volela nje-
govo ostajanje na poslu do 7
ujutru, ali je ubrzo shvatila da je
to  najbolji marketing, a on tim
gestom neguje ono na{e {to smo
poneli iz ku}e, lepu tradiciju koju
ne smemo da zaboravimo. Otuda
i do~ekivanje gostiju ispred
restorana subotom i nedeljom
pred ru~ak i taj doma}inski gest,
po ~emu je jo{ ovaj restoran
druga~iji od ostalih.

Na pitanje za{to neko
`eli da dodje u Sails restoran, a
ne u neki drugi,  gospodin Veljko
odgovara:

“To se i ja nekad zapi-
tam, jer mi smo 2 do 3 puta sku-
plji od okolnih restorana. Mi
nikada nemamo “happy hour”
kao ostali, a na{e rezervacije se
zakazuju mesecima unapred. Ali
ipak mislim da je odgovor jed-
nostavan, izdvojili smo se od
drugih kvalitetom hrane, servi-
som i tretmanom gostiju. Tu je i
na{a opsednutost saradnicima.
Drugi zapo{ljavaju, mi regrutuje-
mo, a tu je velika razlika. Kada
zapo{ljavate vi  primate one koji

su aplicirali, ali kada regrutujete
vi pronalazite najbolje od
najboljih.

Svi biznisi u svetu koji
su postigli  velike rezultate su
uspe{ni zbog toga {to je neko od
osniva~a bio opsednut kvalitetom.
Na{ moto je kvalitet (Quality is a
only currency). ^im izgubite
kvalitet vi ste u inflaciji. Se}ate
se inflacije u na{oj zemlji?
Dajem sve od sebe da ne ~ekam
ponovo u redu za hleb i ne
do`ivim bombardovanje, 5 km do
{kole pe{a~enja, mokre noge,
gorivo iz fla{e, glad... 

Sad mo`ete da razumete
za{to se vra}am na tradiciju i na
o`iljke. Moji o`iljci su moji
najve}i prijatelji. Oni mi ne
dozvoljavaju da kupujem skupe
stvari, rasipam novac i da pustim
krilca, jer su ona najve}i nepri-
jatelji Srbima. Mnogi na{i su

napravili biznise i pustili krilca i
tu su se spotakli…”

Pavi}evi} voli da
poma`e ljudima i dodaje:

“Najbolje da dodate moj
link i svi mogu da mi se jave,
zapo{ljavamo ljude iz celog

sveta. Interesantno je da sam
dosta puta poku{avao da
zaposlim ljude iz Crne Gore
odakle sam i ja, ali do sada
nisam imao uspeha. Analizirao
sam {ta je razlika izmedju mene
i njih. Sa jedne strane imamo iste

vrline: dobar izgled, visina, lepo
se obla~imo, hrabrost… Ali svi
oni imaju nedostatak discipline i
moto im je: Sve {to mogu da
uradim danas, ostavi}u za sutra.”

Kvalitet pre svega
Na kraju razgovora i

divnog ru~ka kojim nas je
po~astio, razgovaramo o kvalitetu
namirnica. Prvoklasnu ribu i
morske plodove naru~uju sve`e
svaki dan, a od onog {to se ne
upotrebi tog dana, sutradan prave
porodi~ni ru~ak za sve zaposlene.

Ukus i kvalitet stejkova
kod vas je jedinstven. U ~emu je
tajna va{eg crvenog mesa, odak-
le se snabdevate i kako ga pripre-
mate?

“Imam veliku sre}u {to
je moja supruga bila 20 godina u
trgovini mesom sa najve}om

kompanijom na svetu
te vrste, to je JBS.
Australijanci su
najbolji, jer su bli`i
Evropljanima po
tehnologiji, a u
poslovima i radu su
kao Nemci, pa sada
imaju najbolje meso
u svetu. Kupujemo
meso od njih i to je
jedan od razloga
na{eg uspeha. Nama
sti`e meso koje je
ve} nekih 60 dana
’aged’, a jo{ ~etiri

nedelje radimo ’dry eged’. Kada
meso tako odle`i dobijate pose-
ban ukus, aromu i kvalitet. To
jeste na{a tajna. Mi platimo meso
~etiri meseca unapred, poslednjih
mesec dana dok je kod nas to
na{e meso izgubi oko 24%
vla`nosti. Ako smo kupili 10 kg
mi prodamo 7,5 kg, ali nama je
va`niji kvalitet od kvantiteta.“

Tokom na{e posete
restoranu, uverili smo se u
kvalitet hrane i usluge, ali i o
stepenu luksuza i privilegiji koju
ovde gosti dobijaju. Bili smo
svedoci da je na svadbenom
ru~ku koji je bio te nedelje,
servirano 27 boca Magnum Salon
{ampanjaca, {to je retkost  da  na
jednom mestu samo u {ampanjcu
ponuda prelazi 500.000 dolara.
Ovaj ru~ak od basnoslovnih
sedam cifara, platili su vlasnici
velike farmaceutske kompanije iz
^ikaga. 

Vlasnici najboljih
biznisa iz celog sveta su redovni
gosti SAILS restorana, a oni su
takodje i ~lanovi novog Butcher
biznis restorana. To je elita koja
`eli da plati kvalitet, u`ivanje i
luksus, a sve to dobijaju u
restoranima gospodina Veljka
Pavi}evi}a.  

Reporta`a 
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Tako je u izbor medija i informisanja, kada
je srpska zajednica u pitanju u ^ikagu i okolini od
nedavno uvr{ten i Serbian Broadcasting Network, kanal
koji se emituje na video-platformi YouTube, te na
dru{tvenim mre`ama Instagram i Fejsbuk.

Tim kreativnih profesionalaca do{ao je na

ideju da ljudima koji `ive, rade i stvaraju u SAD
ponude mogu}nost informisanja, edukacije i zabave u
okviru svog programa, koji je zami{ljen kroz emisije
snimane u studiju i na terenu, dokumentarne emisije,
kvizove, de~iji program, kulturno-edukativni program i
kratke forme vesti, te priloga i reporta`a koje emituju
TV stanice u Srbiji i Republici Srpskoj, a to su RTS i
BN televizija.

Dejan Stamenkovi}, producent i kinematograf
sa svojim bogatim iskustvom i zavr{enom BBC-jevom
{kolom dokumentarnog i informativnog programa radio
je kao grafi~ki dizajner i monta`er na ART TV, NTV,
BANKER radio i TV i RTV 5, te svojim profesional-
nim pristupom doprinosi kvalitetu programa.

Va`no je napomenuti da je za vreme pan-
demije korona virusa Dejan radio livestream uklju~enja
iz Sabornog hrama Svetog Vaskrsenja Hristovog u

^ikagu kako bi se mnogim vernicima olak{ala
povezanost sa crkvom i verom.

Andriana Bjedov sa opse`nom karijerom nov-
inara, voditelja i reportera, pored obrazovanja sa kon-
centracijom na komunikaciju i medije, vodila je i
izve{tavala za poznate programe kao {to su Omladinski

radio Knin, RT RSK Knin, RTS, TV Happy,
te online portal Chicago de{avanja.

Svojim kreativnim idejama publici
nudi mogu}nost da sazna vest vi{e, intervju
vi{e i, kako ka`e, sve ono {to `eli da donese
gledaocu u ovim izazovnim vremenima, a
agenda ovom timu je svakako kredibilitet.

Tre}i ~lan ovog za sada malog tima
je Mirko Bjedov koji zahvaljuju}i bogatom
iskustvu u muzici radi kao ton majstor i sni-
matelj na terenu.

Posebnu zahvalnost na pomo}i pri
ovom projektu SBN tim duguje protojereju
Nemanji Te{i}u i divnim ljudima iz odbora
pri Crkvi Svetog Nikole u Brukfildu, koji su
omogu}ili prostor za potrebe studija. Otac
Nemanja je bio i prvi gost u studiju SBN-a,
a njegov intervju mo`ete pogledati na kanalu
SBN Chicago.

Veliku zahvalnost SBN duguje
stare{ini hrama Svetog Vaskrsenja Hristovog
ocu Darku Spasojevi}u i sve{tenstvu ovog

hrama, generalnom konzulu Republike Srbije u
Damjanu Jovi}u i Slavici Petrovi}, glavnom i odgov-
ornom uredniku mese~nog lista “Ogledalo”na neizmer-
noj podr{ci i prepoznavanju kvaliteta.

Medju poznatim i priznatim licima i dogadja-
jima koje je zabele`io tim SBN treba izdvojiti
ekskluzivnu izjavu patrijarha Porfirija, poglavara SPC,
razgovor sa kandidatom za gradona~elnika ^ikaga
Paullom Vallasom, te razgovor sa vladikom Grigorijem.

Tim SBN se nada da }e prona}i pravu pub-
liku i pratioce na svojim dru{tvenim mre`ama, na
kojima kao poslovni partneri imate priliku da pred-
stavite svoj biznis ciljnoj grupi, kao i da ostvarite bro-
jne druge mogu}nosti koje nude. Kako Dejan, Miki i
Andriana isti~u, spremni su za ovaj maraton i za nove
izazove, te se raduju novim intervjuima i novim
pri~ama.
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Uveku brzog razvoja
tehnologije i u`urbanog
tempa `ivota koji nam se

svakodnevno name}e te{ko je i na
nekoliko sati odvojiti se od pamet-
nih uredjaja i interneta koji uzima
primat nad svim ostalim sredstvima
informisanja, zabave i edukacije.

Televizija je ostala sna`an
i mo}an medij i dalje je jedino sred-
stvo informisanja mnogim ljudima
{irom sveta.

Razvoj tehnologije je
mnogo doprineo ugodjaju pri
gledanju televizije, dok je nekada
postojao samo jedan ili dva kanala.
Medjutim, pojavom interneta televiz-
iji i pisanim medijima sve vi{e
opada popularnost. Broj korisnika
interneta svakodnevno vrtoglavo
raste, njegova upotreba je svestrana
i uti~e na gotovo sve segmente
`ivota. Pored toga sav medijski
sadr`aj ne stvaraju samo medijske
ku}e, sada to radimo i mi. Sa
pojavom interneta i dru{tvenih
mre`a prestala je da postoji takoz-
vana pasivna publika i svako od nas
mo`e da pokrene svoj blog ili svoj
YouTube kanal.

Postoji generacijska podela
kada se radi o izvorima informisan-
ja i kako zadovoljiti sve u publici.
Mladja populacija, ~iji je tempo
`ivota br`i, sve se vi{e okre}e
informisanju preko interneta,
video-servisa YouTube i dru{tvenih
mre`a i istra`ivanja su pokazala da
se najvi{e informacija konzumira u
nekim medjuperiodima, dok ~ekamo
u ~ekaonici ili dok se vozimo pre-
vozom. Televizija to ne omogu}ava,
tako da samo oni stariji koji imaju
vi{e vremena svoj `ivot mogu da
organizuju oko televizije.

Istovremeno, pojedinci na
YouTube kanalima i dru{tvenim
mre`ama svojim stavovima i

pona{anjem mogu biti opasni za
korisnike. Kako raste popularnost
dru{tvenih mre`a, primetan je njihov
veliki uticaj na pona{anje, mi{ljenje
i stavove publike koja ih prati.
Postoje oni koji svojim gledaocima i
pratiocima dele korisne stvari, te
promovi{u zdrave vrednosti i navike,
a postoje i oni koji se pona{aju

neprimereno, te mnogi od njih ne
razmi{ljaju o uticaju koji imaju na
mlade ljude i publiku uop{te, te je
edukacija roditelja, ali i dece i
mladih veoma bitna kako bi se
spre~ili negativni uticaji ovih fenom-
ena. To su u biti razlike u medi-
jskom sadr`aju izmedju onog neka-
da i sad, a ono {to je ostalo
nepromenjeno jeste da se uloga
medija svodi na informisanje, obra-
zovanje i zabavljanje javnosti.
Tempo `ivota ili neke druge `ivotne
okolnosti mogu da uti~u na to kakav
}emo sadr`aj gledati i kako }emo ga
gledati, ali izbor je jo{ uvek na
nama.

Budu}nost i pro{lost medija

SERBIAN BROADCASTING NETWORK CHICAGO
Da li je televizija i dalje medij budu}nosti ili medij pro{losti?

Adriana Bjedov

Dejan Stamenkovi}

Serbian Broadcasting Network Chicago
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Ovaj grad u pustinji, nekada malo
ribarsko naselje, a sada grad svet-
losti i glamura, uveo je struju

1959. godine, sa bu{otinama nafte
zapo~eo 1966. godine, a ~uveni luksuzni
hotel vredan bilion dolara izgradio 1999.
godine, na ve{ta~kom ostrvu, nazvan Burj
Al Arab.

Hotel ima 7 zvezdica, mada neki
hotelijeri smatraju da je 5 zvezdica
najvi{e {to jedan hotel mo`e zvani~no
imati; na raspolaganju je 24 h
butler-servis, servis prevoza sa
rolls-royce-om ili lamborginijem. Hotel je
izgradjen u obliku jedra, jedan od najvi{ih
je na svetu, a za njega se vezuje i kon-
troverzna pri~a koju nam je ispri~ala
jedna biv{a `iteljka Dubaija, da je arhitek-
ta sa nekom sebi znanom namerom met-
alnu pozadinsku konstrukciju izgradio u
obliku krsta. Ka`u da automobili koji su
na registracijskim tablicama imali sliku
ove palme–hotela, nisu mogli da odlaze u
neke gradove u drugim Emiratima u to
vreme.

U hotel se mo`e u}i samo ako
uplatite turu koja ko{ta oko $75. Kafa sa
zlatnim prahom ko{ta dodatnih $25. Kartu
za turu podi`ete u poznatom kompleksu
hotela “Jumeira“, gde vas ~ekaju ljubazni
doma}ini i golf-vozilima odvoze u bajku
~iji je deo i poseta kraljevskom apart-
manu.

“Royal Suite”, u kome u`ivanje
u jednoj no}i ko{ta $25.000, danas je
muzej koji turisti obilaze. Ostale sobe
obi~no ko{taju i po nekoliko hiljada
dolara za no}. Hotel ima i helidrom, a na
njemu je odigran svojevremeno prijateljs-
ki teniski me~ izmedju Agasija i
Federera.

Dubai obiluje tr`nim centrima, a
2010. je otvoren jedan od najve}ih tr`nih
centara na celom svetu, koji poseti preko
700.000 ljudi nedeljno, ~uveni Dubai
Mall. Tu mo`ete na}i vi{e od 1.000
razli~itih radnji, desetine restorana sa
najrazli~itijom kuhinjom, kao i
simpati~nih kafeterija, ali i
druge atrakcije, kao akvarijum i
podvodni zoo-vrt, i klizali{te. U
blizini se nalazi i ~uvena igra-
ju}a fontana, koja svake ve~eri
postaje prava fascinacija za tur-
iste. Jedan od obli`njih hotela je
i Hotel Armani, koji nudi svo-
jevrstan luksuz.

U istom kvartu je
izgradjena i ~uvena Burj
Khalifa, najvi{a zgrada na svetu
sa 163 sprata, gde cena ulaznice
zavisi koliko visoko `elite da se
vinete liftom koji vas za minut
mo`e dovesti do najvi{ih sprato-
va. Kao {to u natpisu pi{e to je
“… magnet koji privla~i turiste,

srce grada i njegovih ljudi i sjajni san
Dubaija…”

Najnovija atrakcija u ovom gradu
je Muzej budu}nosti, vrlo neobi~nog elip-
ti~nog oblika, koji je otvoren 22. februara
2022. godine, sa vrlo neobi~nim

sadr`ajima, ~iji su tvorci bili vizionari iz
sveta umetnosti, dizajna, filma, sa idejom
da poka`u ulaz u svet budu}nosti gde }e
nova inovativna re{enja budu}ih generaci-
ja pobolj{ati na{e `ivote. Glavne teme su
putovanja u svemir, ekologija, zdravlje, a

ljubitelji `ivotinja mogu i da se poigraju
sa robot-psima. Cena ulaznica, koje
morate rezervisati bar mesec dana
unapred, iznosi 35 evra.

Odlazak u pustinju mo`e biti
interesantan i autenti~an izlet, i na ovaj
arapski safari mo`ete oti}i i upoznati
`ivot beduina, preno}iti ili provesti samo
nekoliko sati gde }e vas do~ekati ljubazni
doma}ini uz urme i ~aj, u`ivati u pred-
stavi, u~iti kako se sprema autenti~na
hrana ili oprobati se u jahanju kamila ili
sportu poput “sandboardinga“.

Februar i mart su najbolji za
posetu Dubaju, jer je temperatura idealna
(25-27C), tako da mo`ete u`ivati u
odlasku na brojne pla`e i provoditi vreme
u {etnjama i aktivnostima napolju, {to je,
tokom letnjih meseci te{ko, zbog vrlo
visokih temperatura.

Februar je mesec i kada se odigra-
va najve}i sportski dogadjaj u UAE,
Teniski turnir “DutyFree”, koji je i ove
godine okupio vrhunske igra~e u obe
konkurencije. Medju mu{kim igra~ima
u~estvovala su {estorica od prvih 10 igra~a
na svetskoj rang-listi, a medju njima i svet-
ski broj 1, Novak Djokovi}, kome su orga-
nizatori turnira uprili~ili proslavu povodom
osvojenog najnovijeg rekorda, a to je ukup-
no 387 nedelja provedenih na tronu ATP
liste. Srpsko Ogledalo imalo je specijalne
izve{ta~e sa ovog turnira i sa njima u raz-
govoru na pres-konferenciji, pozdravljaju}i
^ikago i na{e Ogledalo, osvrnuo se na sta-
tus tenisera ni`e rangiranih na temu novog
trend sporta pickle-ball, navode}i da to
jeste trend kao {to su mnogi drugi sportovi
“bilitrend”, ali da mu je drago da je to
sport sa reketom. On je rekao da se u toj
porodici sportova sa reketom, kao i u
svakoj porodici, zna ko je otac, a to je u
ovom slu~aju tenis, i da razume za{to neki
profesionalni teniseri prelaze u
“pickle-ball”, jer sigurno mogu da zarade
vi{e. “U pitanju je uvek ekonomija“, naveo
je Novak dodaju}i:

“Tenis ne mo`e da bude
nadma{en sa “pickle-ball” ili
“paddle” sportom, iako mo`e to
da bude i opasno, a i korisno za
tenis“.

Naveo je da bi svi iz
teniskog sveta trebali da se
udru`e, poput engleskih reket
klubova.

Andrej Rubljev,
pro{logodi{nji osvaja~ Serbian
Open-a, izjavio je za Srpsko
Ogledalo da je mogu}e da }e i
ove godine u~estvovati na tom
turniru koji se ove godine odr`ava
u Banjaluci, navode}i da nosi
divne utiske gostoprimstva koje
mu je pru`io Beograd, a posebno
Novak i njegova porodica.

DUBAI – MODERAN GRAD 
GLAMURA, TENISA & BIZNISA
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UDubaiju smo sreli i
Rashaandu Cook, jednu
od mnogobrojnih vernih

navija~a Novaka Djokovi}a, koja
je na ovaj turnir stigla iz
^ikaga. Od 2010. prati
Novakovu igru, ali i njegov
`ivot, opredeljenja, uticaj na
nove generacije tenisera, ali i na
sve koji `ele da postanu bolji,
kvalitetniji, uspe{niji.

“U po~etku sam bila
gledalac tenisa, fokusirana na
Serenu i Venus Vilijams, i nji-
hove velike turnirne. Moja sestra
i sestri~ina su takodje pratile
mu{ki tenis, ali kao zaljubljenici
u Federera i Nadala. Kada sam i
sama po~ela sa ~asovima tenisa,
upoznala sam mu{ki tenis i zain-
teresovala se za velike tenisere,
ali ne{to me je posebno intrigi-
ralo u vezi sa Novakom – nje-
gov atletski stil, posve}enost
sportu i sigurnost (naro~ito u
cepanju majica) posebno su me
privukli, i tako sam odlu~ila da
}e moj igra~ biti Novak
Djokovi}.”

Kako si postala
Novakov tako veliki navija~,
obo`avalac?

“Nije to bilo tako od
po~etka, kao kod nekih drugih
navija~a, kod mene je to vre-
menom evoluiralo. Na US
Openu 2011. ja sam se potpuno
emotivno uklju~ila u njegovu
igru protiv Federera, zapanjena
pona{anjem navija~a, pa sam
po`elela da ih Novak svojom
pobedom u}utka, {to je i u~inio.
Tada sam samo pratila njegove
Grand Slam turnire, ali se 2015.
godine, ne{to promenilo – oti{la
sam na US Open da gledam
finale Serene Viliams, ali sam
propustila finale Djokovi}-Nadal
i to sebi nisam oprostila. Tada
sam sebi obe}ala da vi{e ne}u
propustiti va`ne Novakove
me~eve. Prakti~no sam te 2018.
postala Novakov veliki navija~,
posle njegove operacije lakta i
velikog povratka na tenisku
scenu, gledala sam njegovu
pobedu na Western&Southern
Open u Sinsinatiju kada je prvi
put osvojio ovaj turnir, pro~itala
njegovu knjigu i tek tada se
upoznala sa njegovim `ivotom
izvan tenisa. Prisustvovala sam
njegovoj pobedi na US Openu
protiv DelPotra, i od tada sam
konstantno impresionirana
Novakovim karakterom,
odlu~no{}u i snagom da se bori
protiv nepravde, da pronadje
nove perspektive, i da svoja
iskustva podeli sa drugima.”

Da li si tada znala za
“Novak Djokovi} FanClub“ i
da li si imala {anse da upozna{
neke poznate ~lanove Kluba?”

“Godine 2018. sam se
upoznala sa radom kluba i spo-
jila se sa nekima na Tviteru, i
tako i ja postala deo Novakove
zajednice, upoznala sam virtual-
no mnoge ~lanove i Silvinu,
koja je administrator, a onda i

druge poznate ~lanove Kluba.
U`ivala sam u turniru u Dubaiju,
a slede}i na koji }u i}i bi}e
Vimbldon ovog leta, sigurno }u
videti Novaka na centralnom
terenu, a mo`da upoznati i neke
navija~e i novinare iz Srbije.
Svakako se nadam da }e Novak
igrati na US Openu ove godine,
jer ne postoji nijedan razlog da
ne u~estvuje. Zato se i nadam da
}e logika i pristojnost prevladati,
i da }e Novakovi navija~i u
Americi mo}i da ga vide na
ovom va`nom turniru. Pro{le

godine nisam ni i{la na US
Open, jer je Novaku bilo
onemogu}eno da igra, ove
godine nisam i{la na Indian
Wells, iz istog razloga. I dalje
se mnogi pitaju ko je Goat, ali
zaboravljaju {ta zna~i biti Goat:
divan tenis, poput baleta,
povratak na teren posle operaci-
je, tenis kao video-igra, tenis
kojim uti~e{ na `ivote ljudi…
Zato Novak nije neko ko }e biti
Goat, ili ko }e biti moj Goat.
Novak Djokovi} ve} sada jeste
najve}i svih vremena!”

Rashaanda Cook, Noletov fan iz ^ikaga

NOVAK JESTE NAJVE]I

www.serbianmirror.com

Rashaanda Cook
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Kako smo ve} ranije
pisali, Humanitarna
organizacija “Na{i

Srbi” iz ^ikaga, bi}e donator
prve ku}e u velikoj akciji
izgradnje stambenog naselja u
Medvedji. Nedavno je Kathy
Fanslow, predsednica organizaci-
je, potpisala ugovor o donaciji
prve ku}e sa episkopom ni{kim,
Arsenijem.

Kathy Fanslow je tokom
boravka u Srbiji u januaru upoz-
nata sa ovom akcijom, a na sas-
tanku na inicijativu koordinatora
Verskog dobrotvornog starateljst-
va Eparhije ni{ke, protonamesnika
Sini{e Nikitovi}a, obe}ala da }e
prva ku}a biti izgradjena od
donacija prikupljenih u humani-
tarnoj organizaciji “Na{i Srbi“.

“Veoma sam obradovana
zbog dogovora koji smo postigli i

zbog skorog po~etka gradjevinskih
radova. Posebno sam sre}na jer
}emo mo}i da pomognemo na{im
siroma{nim sunarodnicima i

obezbedimo im krov nad glavom.
Svi na{i donatori mogu da
pomognu finansijskim sredstvima,
ali i {irenjem pri~e o ovoj va`noj

i velikoj humanitarnoj akciji”-
ka`e za “Ogledalo” Kathy
Fanslow.

Na vest o u~e{}u organi-

zacije “Na{i Srbi” voljne da
pomognu organizatorima akcije su
se odmah javile i na{e druge
humanitarne organizacije.

“To je posebno divna
vest, ljudi su ~uli, `ele da
pomognu, mo`da bi trebalo da se
svi organizujemo, udru`imo i
zajedni~kim snagama realizujemo
ovu va`nu akciju. Za sada je
planirana izgradnja 40 porodi~nih
ku}a, ali udru`eni mo`da mo`emo
i da nastavimo akciju i kontinuira-
no poma`emo. Kako mi ovde
volimo da ka`emo “It takes a vil-
lage, to build a village“, i zato je
svaka pomo} dobro do{la– dodaje
Kathy.

Svi voljni da pomognu
ovoj velikoj akciji Verskog
dobrotvornog starateljstva
Eparhije ni{ke mogu kontakti-
rati ~ikasku organizaciju – 

ourserbs.org.

PRVA KU]A OD ORGANIZACIJE ”NA[I SRBI”

USKORO NOVI PORTAL OGLEDALA
www.serbianmirror.com

Humanitarna akcija izgradnje naselja za socijalno ugro`ene porodice u Medvedji
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Jo{ jedna zna~ajna donacija Fondacije
Nj.K.V. Princeze Katarine i
Humanitarne organizacije Lajflajn

^ikago, koja je pod pokroviteljstvom Njenog
Kraljevskog Viso~anstva, uru~ena Osnovnoj
{koli “Anton Skala„ u Beogradu. NJ.K.V.
Princeza Katarina, zajedno sa svojom ses-
trom, gospodjom Beti Rumeliotis, ovim
povodom posetila {kolu i sve~ano otvorila
renovirane prostorije.

Ovaj projekat je omogu}en veliko-
du{nom donacijom Pitsbur{kog komiteta
Lajflajn ̂ ikago i Grupe Tri Kola – Kola srp-
skih sestara “Sveti DJordje“ iz D`olijeta u
Ilinoisu, Kola srpskih sestara “Kneginja
Zorka“ iz Lensinga u Ilinoisu, i Kola srpskih
sestara “Sveti Arhangel Mihailo iz Lensinga
u Ilinoisu, dugogodi{njih saradnika Lajflajna
^ikago.

Zahvaljuju}i re{enosti ovih dugogo-
di{njih prijatelja Lajflajna ^ikago da
pomognu deci Srbije, {kola “Anton Skala“
dobila je tri desktop ra~unara, jedan {tampa~
u boji i 20 tabli od plute za kori{}enje u
u~ionicama. Pored toga, {kola je opremljena
mirnim kutkom u tri u~ionice, od kojih svaki
sadr`i stolicu za ljuljanje, du{ek na sklapan-
je, pregradu koja odvaja mirni kutak od

ostatka u~ionice, mali tepih za igru i ormari}
sa fiokama u boji za didakti~ki materijal.

Ovaj veliki poduhvat uklju~io je i
renoviranje i opremanje trpezarije {kole
kre~enjem zidova, postavljanjem novih vrata

i nabavkom 12 novih stolova i 48 novih
stolica. Pored toga, {koli su obezbedjene dve
velike kutije igra~aka i loptica.

Ova donacija Lajflajna ^ikago je
nastavak ve} uspostavljene saradnje u korist

{kole i njenih djaka, koja je zapo~eta prvom
donacijom u oktobru 2022.

“Na{a deca zaslu`uju da imaju {to
bolje uslove za u~enje kako bi bezbri`no i
bezbedno pohadjala nastavu u lepom radnom

okru`enju. Zato je ova donacija toliko va`na
i veoma sam zahvalna Pitsbur{kom komitetu
Lajflajna ^ikago i grupi Tri Kola koji ve}
dugi niz godina velikodu{no podr`avaju rad
moje Fondacije u Beogradu.

Zajedno smo obradovali mnogo
dece u Srbiji. Drago mi je da na{i ljudi u
dijaspori `ele da pomognu na{oj zemlji i da
nisu zaboravili svoju otad`binu. Oni pokazu-
ju da kada postoji ljubav i spremnost da se
pomogne, mo`emo da u~inimo mnogo za
dobrobit dece, koja su na{e najve}e blago“,
rekla je Nj.K.V. Princeza Katarina.

“Uvek je veliko zadovoljstvo sarad-
jivati sa divnim i dobrim ljudima, u ovom
slu~aju ih je zaista bilo mnogo, koji su
iskazali veliko razumevanje i pru`ili podr{ku
za decu sa autizmom koja pohadjaju na{u
{kolu. Ovaj projekat nas je povezao da zajed-
ni~ki osmislimo najbolja re{enja u odnosu na
na{e trenutne potrebe i prikupljena sredstva.

Zahvaljujemo se svim donatorima
koji su pomogli realizaciju opremanja
{kole, name{tajem i drugim potrebnim sred-
stvima: Fondacija Nj.K.V. Princeza
Katarine, humanitarna organizaciji Lajflajn
^ikago, Pitsbur{ki odbor i Kolo srpskih
sestara. Nadamo se da }e, kao i do sada,
obradovati jo{ mnogo dece kao {to su na{u,
sve zaposlene i roditelje i u~initi njihovo
okru`enje lep{im, a krug prijatelja bogati-
jim“, rekla je Nata{a Seli} Stankovi}, direk-
torka {kole “Anton Skala“.

Lifeline ^ikago neumorno poma`e

Humanost

PRINCEZA KATARINA I LAJFLAJN ^IKAGO 
NASTAVILI DA POMA@U [KOLI ”ANTON SKALA”

REKLAMIRAJTE SE 
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OGLEDALO JE LIST 
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Da li ste imali uvid i u za{titu
drugih lica od zna~aja?
Danas se ~esto govori o

potencijalnom atentatu na predsedni-
ka. Da li je takvih pretnji bilo i rani-
je, konkretno u slu~aju Borisa
Tadi}a?

Imali smo uvid i razmenji-
vali smo podatke sa drugim
slu`bama. ^im bi do nas do{la neka
informacija koja je u nadle`nosti
druge slu`be, mi bismo je prosledili,
nismo ni{ta tajili. Naravno da je
bezbednost svakog predsednika
ugro`ena. Bila je i bezbednost Borisa
Tadi}a, bilo je ozbiljnih pretnji, pre
svega zbog njegovog javnog istupan-
ja u vezi sa saradnjom sa Ha{kim tri-
bunalom.

To su bile unutra{nje pret-
nje, ne pretnje spolja?

Tako je. Ali nikada ni u
tom slu~aju nisu upaljene crvene
lampice. Ali zato su mere prevencije
podizane na najvi{i nivo.

Gde ste bili kada je ubijen
Zoran DJindji}? Kako pamtite taj
trenutak, taj dan?

Bio sam na~elnik bezbed-
nosti Saveznog ministarstva za
odbranu i sedeo sam u tom trenutku
u svojoj kancelariji. ^uo sam pucn-
je. ^uli su ih i drugi i ubrzo smo
videli da su se ljudi uskome{ali dole
i saznali da je izvr{en atentat na pre-
mijera DJindji}a. VBA se tim
slu~ajem bavila pre svega iz ugla
ume{anosti nekog iz redova Vojske.
Desetak pripadnika Vojske je privod-
jeno na razgovor, ali su samo dvoji-
ca zadr`ana u pritvoru. Medjutim, ni
protiv njih nije podignuta optu`nica.
Nismo utvrdili da je bilo takve
ume{anosti. Bila je jedna situacija
kada se na televiziji pojavila
fotografija ~oveka iz Vojnog
orkestra, kao mogu}eg u~esnika aten-
tata. Odmah smo reagovali, jer smo
znali da taj ~ovek tako ne{to nikada
ne bi mogao da izvr{i.

Tokom va{eg boravka u
VBA do{lo je i do progla{enja neza-
visnosti Kosova. Kako ste sa svoje
pozicije – i kao deo Saveta za
nacionalnu bezbednost – gledali na
sve {to se de{ava?

Za mene je progla{enje
nezavisnosti Kosova bilo sasvim
logi~an ~in, ta~nije logi~na posledica

svega {to se zbivalo. Slede}i korak u
~itavom nizu dogadjaja, koje smo
pomno pratili i VBA i VOA i sve
druge slu`be. Ko god ka`e da je
iznenadjen bilo ~ime, a raspolagao je
informacijama, nije blizu istini. Samo
{to nije bilo na~ina da se to
progla{enje spre~i.

Da li je bilo ideja, kada su
takve informacije ve} postojale, da se

takav jednostrani ~in vojno zaustavi?
Koliko se ja se}am, nije

bilo takvih ideja.
Kako su izgledali ti dani?

Sa kim ste od politi~ara iz dr`avnog
vrha direktno komunicirali? Da li je
na sednici Saveta za nacionalnu
bezbednost bilo nekakvih neslaganja?

Znamo da su Ko{tunica i Tadi} u
tom trenutku vodili velike dvorske
igre za monopol nad politi~kom
mo}i.

Osnovni cilj tih dana je bio

da se spre~i eventualni talas nasilja
kao tokom pogroma koji se ranije
dogodio. To je bila na{a preokupaci-
ja i mi smo se bavili time da za{titi-
mo ljude koji su `iveli na Kosovu i
Metohiji. Ako me pitate da li su
Albanci tako ne{to planirali da izve-
du, mislim da nisu. Oni su svoj cilj
ispunili progla{avanjem nezavisnosti.
Sve ostalo bilo je stvar politike, a ja

se nisam me{ao u te stvari i trudio
sam se da dobro uradim posao koji
je bio u mojoj nadle`nosti. Po pitan-
jima kojima sam se ja bavio, izmed-
ju Tadi}a i Ko{tunice nije bilo
nikakvih trvenja, imali su isti stav –
neophodno je za{tititi narod koji `ivi
na Kosovu i Metohiji i {to je za

mene bilo posebno zna~ajno, za{tititi
sistem odbrane i Vojsku kao
najva`niji deo tog sistema.

Bili ste anga`ovani i u
Komisiji za pronala`enje groba

Dra`e Mihailovi}a. Kakvo je bilo
va{e anga`ovanje u tom smislu? I u
tom procesu bilo je politi~kih trzavi-
ca.

Nisam bio stalni ~lan
Komisije za pronala`enje groba
Dra`e Mihailovi}a, ali su me ~esto
pozivali na sastanke, posebno kada
se pojavio neki problem koji se
odnosio na Vojsku. Jedanput me je
tu`ilac pozvao da zajedno razgo-
varamo sa jednim svedokom koji je
tvrdio da je neposredno posle rata
bio pisar u KOS-u i da je bio u prili-
ci da vidi {emu na kojoj je bilo
obele`eno mesto gde je sahranjen
Dra`a Mihailovi}. Rekao sam
tu`iocu da ni danas obi~an vojnik ne
samo da ne mo`e da bude pisar,
nego ne mo`e ni da pridje kancelar-
ijama Slu`be bezbednosti. Razgovor
sa tim svedokom je na momente bio
~ak sme{an. Tu`ilac se izvinio i
rekao da mu je `ao zbog gubljenja
vremena.

Medjutim, posle nekoliko
dana u jednom na{em dnevnom listu
objavljen je intervju sa tim sve-
dokom, kao zna~ajnim tragom za
otkrivanje groba Dra`e Mihailovi}a.

Imao sam priliku da razgo-
varam i sa jednim relevantnim sve-
dokom koga sam dugo ubedjivao da
je potrebno da se pronadje Dra`in
grob. Dogovorili smo se da mi
iznese svoja saznanja. O tome sam
upoznao ~lanove Komisije, ali na
sre}u nisam im rekao ime potenci-
jalnog svedoka. Slede}eg dana se u
novinama pojavio tekst da je
Komisija prona{la svedoka koji ima
korisne podatke za dalji rad
Komisije. Znao sam da ne}u mo}i da
ga razuverim da sam Komisiji upra-
vo ja otkrio njegovo ime. Tako je i
bilo, samo me je pozvao i rekao mi:
“Molim vas, nemojte mi se vi{e
obra}ati.“

Politika i njeni dvorski
ratovi neminovno uti~u i na druge
ljude na va`nim pozicijama. Kako su
ti sukobi uticali na vas i va{ posao?
Da li ste ose}ali bilo kakav pritisak
od Tadi}a ili Ko{tunice? Ili od
Vu~i}a, po{to ste ostali na funkciji i
kada je do{lo do promene vlasti?

I sa jednim i sa drugim i
sa tre}im imao sam strogo profe-
sionalan odnos. Nikada ni ja ni bilo

koji pripadnik VBA nije uradio
ne{to zbog ~ega bi se postideo ili
ne{to zbog ~ega bi neko u nas
mogao da uperi prstom. Zbog toga
{to smo od po~etka i kao Agencija
i ja kao njen direktor pokazali jasan
stav i povukli granicu preko koje
ne}emo pre}i, nikada niko nije ni
do{ao pred mene sa nekom idejom
zbog koje bih se ose}ao neprijatno
ili zbog koje bi moja pozicija bila
ugro`ena. Jo{ kada sam kao
zaljubljeni tenkista do{ao u Slu`bu,
jedan oficir koga sam tada upoznao
rekao mi je da zapamtim tri pravila.
Prvo, da moram po svaku cenu da
{titim izvore. Drugo, da ne smem da
dozvolim da me bilo ko uceni ni u
privatnom ni u poslovnom `ivotu jer
su oni kod nas neodvojivi. I tre}e,

da ne uradim ne{to zbog ~ega bih se
stideo ja ili moji pot~injeni. I ja sam
do kraja vojne karijere bio vodjen
time.

Kako je do kraja te karijere
do{lo? Mo`ete li da objasnite svoje
penzionisanje?

Nisam nikada o tome
pri~ao. Nisam nikada zbog toga bio
uvredjen. O~ekivao sam to. Proveo
sam 10 godina na mestu direktora
VBA, 34 godine u Slu`bi. Bilo je
logi~no da me zameni neko novi.
Kada je u pitanju penzionisanje, bilo
je tu i nekih drugih stvari, ali }emo
o njima nekom drugom prilikom. U
su{tini, oti{ao sam u penziju vrlo
sre}an i zadovoljan.

SVEDOK DVA VEKA 
TRI ARMIJE I ^ETIRI DR@AVE

General Svetko Kova~, dugogodi{nji direktor VBA                                    3.deo

O Jovanki Broz i Titu - Po~ecima kosovske krize - Raspadu Jugoslavije i tome da li je JNA mogla da ga spre~i - Ubistvu Pavla Bulatovi}a -
Ratku Mladi}u i stradanju gardista u Top~ideru - Potrazi za grobom Dra`e Mihailovi}a - Riziku od terorizma - Politi~kim pritiscima od

Ko{tunice do Vu~i}a i penzionisanju - Hercegovini i Mostaru - Sudbini i tragediji Vere Pe{i}

Rat je pogodio svaku porodicu i svakog
~oveka, pa i mene... Moj brat od strica, sa kojim
sam odrastao, stradao je u Mostaru. Radio je na
hidroelektrani Salakovac kod Mostara. Nije hteo
da napusti posao, jer je mislio da nije ugro`en,
jer proizvodi struju za sve gradjane Mostara.
Ipak, zverski su ga ubili upravo neki gradjani
Mostara.

Prvi posleratni sus-
ret na{e generacije iz
Gimnazije “Aleksa
[anti}“, koja na`alost
vi{e ne nosi ime tog
~uvenog srpskog pes-
nika, bio je vrlo emo-
tivan. Po{to sam u
m e d j u v r e m e n u
postao general, pitali
su me da li se pla{im
da dodjem u Mostar.
Rekao sam da o~eku-
jem da }e me oni
sa~uvati i na njihovo
veliko iznenadjenje, a
~ini mi se i odu{evl-
jenje, do{ao sam u
Mostar

Najmo}nije evropske zemlje bile su protiv
opstanka BiH u “krnjoj federaciji“. To je najvi{e
uticalo na izbijanje gradjanskog rata u
Jugoslaviji. ^esto se zanemaruje koliki je uticaj
Tudjman imao na ulazak Bosne i Hercegovine u
rat. Odlikovao je Aliju, podr`ao ideju o nezavis-
noj BiH
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Ukoliko u ovim turbulent-
nim vremenima tra`ite
ku}u ili stan u koju biste

ulo`ili svoj novac kao investiciju
za penziju ili miran porodi~ni
`ivot, preporu~ujemo vam grad
Nejpls na Floridi i pouzdanog
agenta za kupoprodaju nekretnina
Bianku ]irakovi}, koja }e vam
najbolje u tome pomo}i.

Bianka ]irakovi} je rod-
jena u Sremskoj Mitrovici.
Diplomirala je arhitekturu 1993.
godine i zapo~ela magistarske
studije, a u isto vreme radila je
kao asistent profesora na
Arhitektonskom fakultetu u
Beogradu. U Njujork je sticajem
okolnosti, nakon udaje do{la
1994. godine, gde se prekvalifiko-
vala i dobila dozvolu za rad sa
nekretninama. Tim poslom se
uspe{no bavi ve} 29 godina,
najpre u Njujorku, a poslednjih 20
godina u Nejplsu na Floridi, gde i
`ivi. Sa Biankom, uspe{nom
`enom, uzornom majkom ~etvoro
dece i veoma produhovljenom
pravoslavkom je jako interesantno
pri~ati o mnogim temama. Zato
smo je izabrali za sagovornika. 

Zavr{ili ste arhitekturu,
a sa dolaskom u SAD preorijan-
tisali se na nekretnine, najpre u
Njujorku, pa u Nejplsu na
Floridi. Kako ste doneli tu
veliku odluku?

“Kada ste na izvoru
informacija, gde dolaze ljudi iz
celog sveta, onda dobijate infor-
macije iz prve ruke i nije vam
te{ko da uvidite da je jedan od
najve}ih tro{kova `ivota renta –
kirija. Na osnovu svega toga
odlu~ila sam da radim sa nekret-
ninama (real estate) kako bih
stvorila jednu vrstu portfolija koji
pravi prihode, a u isto vreme i
pomognem ljudima oko izbora
gde }e lepo i udobno `iveti.

Najpre sam radila u
kompaniji Menheten apartments, a
zatim sam otvorila svoju kom-
paniju Njujork apartments, a
uporedo radila i u Meril Lin~u u
centru grada. U medjuvremenu
sam dobila ~etvoro dece. Nakon
11. septembra u Njujorku, zatvo-
rili su puteve i podzemnu
`eleznicu, a ja sam radila u
samom centru grada. Posle tog
dogadjaja Njujork vi{e nije bio
isti grad, a pogotovu nije bio
dobar za porodi~ni `ivot.

Oti{la sam najpre u
Majami na godi{nji odmor i uz

Bo`ju promisao saznala sam za
Nejpls, koji mi se jako dopao za
`ivot pa sam re{ila da se preselim.
Kupila sam svoju ku}u sa
oku}nicom koja ima svoj izvor i
po~ela da radim u nekretninama u
Nejplsu. Nije bilo te{ko odlu~iti
se, jer je ovaj grad jedna mirna
oaza u kojoj se odvija prili~no
lep i miran `ivot po meri ~oveka.“

Mo`ete li povu}i para-
lelu izmedju kupoprodaje
nekretnina sada i pre desetak
godina?

“Ameri~ka ekonomija se
odvija cikli~no, ’tajming je sve’, i
zato je vreme kada se ne{to kupu-
je i prodaje jako va`no i pravi
veliku razliku u ceni. Nekretnina
ima upotrebnu vrednost u smislu
da vam je uvek potreban krov nad
glavom. Sve drugo u {ta ljudi `ele
da investiraju, ne koristi se kao
osnovna ljudska potreba i ja sam
se uvek vodila time. Kad ne{to
kupujem biram da to bude ono
gde bih ja `elela da `ivim ili neko
moj. Kada se desila velika finan-
sijska kriza 2008, desio se veliki
pad u potra`nji. Mnogo ljudi je
kupilo nekretninu na kredit, a bilo

je i onih koji nisu mogli da je
otpla}uju, pa je market bio pre-
plavljen tim nekretninama.
Medjutim, sada sa pojavom inter-
neta promenio se na~in na koji
ljudi rade svoj posao, rade ga od
ku}e i nije potrebno da sedite u
^ikagu, Njujorku ili u Kanadi da

se smrzavate, ako ve} mo`ete sve
to da obavite iz Nejplsa ili nekog
drugog sun~anog grada.”

^esto isiti~ete da je
Nejpls odli~an izbor za porodi~ni
`ivot. Koje su jo{ pogodnosti
koje ovaj grad pru`a?

“Izmedju ostalog,
bezbednost porodi~nog `ivota.
Kada sam se preselila ovde poz-
vana sam na skup ’rilitora’ u jed-
nom velikom privatnom klubu,
gde se okupljaju sudije i advokati
koji su diskutovali o raznim
temama koje se ti~u ovog grada.
Jedan od njih je rekao: Dobro
do{li u Kolier op{tinu, u Nejpls,
ali ako planirate da u~inite neku
nezakonitu stvar ili neki prekr{aj,
bolje vam je da odete u Majami,
Fort Lauderdel ili neku drugu
op{tinu, zato {to Nejpls nema tol-
eranciju za bilo kakve prestupe.
Ovde }e kazna biti dva puta ve}a
nego u bilo kojoj drugoj
ameri~koj op{tini. Ovde je porod-
ica na prvom mestu, pa su zato
najva`niji njena bezbednost i mir.

Takodje je ~injenica da
su ljudi koji ovde `ive jako
dugove~ni. Smireniji su. Budi ih
sunce, dan je du`i 2-3 sata, imate
vi{e sun~eve svetlosti, pa sada
vidite koliko je to samo za 7
dana, a koliko za godinu dana.
@ivot vam se produ`ava 5-10 god-
ina. Vi{e ste napolju i povezani sa
prirodom. Svoju fizi~ku i mental-
nu energiju dobijate od sunca i
vi{e se `ivi u skladu sa Bo`ijim
zakonima.“

Gradjani ovde imaju
odredjenih povlastica i kada su
porezi u pitanju.

“Da, postoji jo{ jedna
prednost, a to je {to u Nejplsu
nemate gradski porez (city tax),
ali ni dr`avni porez (state tax).
Samo se pla}a federalni porez na
va{u zaradu.

Ljudima koji su pred
penzijom, Florida je odli~an izbor
kao stalno boravi{te, jer ne}e
nakon penzionisanja pla}ati dr`avi
taksu od svoje penzije. Zato Tramp
`ivi na Floridi, zato imate i puno
kompanija iz drugih dr`ava. Ako
ste u ^ikagu ili nekom drugom
gradu u SAD, do kraja `ivota
ima}ete odbitke za dr`avni porez
sa va{eg penzionog ~eka.

A kada je u pitanju
porez na nekretnine (property
tax), Nejpls ima jedan od najve}ih
dohotka po glavi stanovnika, pa
su socijalne potra`nje jako male,
za razliku od drugih velikih
gradova {irom SAD. Ovde je
veoma malo siroma{nih ljudi, ko
god dodje ovde da `ivi uglavnom
je finansijski stabilan. U Nejplsu
se vi{e od 80 posto kupovina
obavlja u ke{u, pa i ako se desi
neka destabilizacija u marketu
vama nije bitno, va{ stan je
otpla}en i vi imate samo teku}e
tro{kove i ne}ete izgubiti krov
nad glavom. Na primer u
Detroitu, ako izgubite posao
nakon tri meseca ako ne platite
ratu za stan ili ku}u, izgubi}ete
nekretninu. To se ovde ne de{ava,
ili bar jako, jako retko.“

Koja je prednost u
kupovini nekretnine u odnosu na
iznajmljivanje tj. rentiranje?

“Ako otplatite svoju
nekretninu, a penzija je mala i

U SKLADU SA BO@JIM ZAKONIMA

SUNCE ZA DU@I @IVOT

Bianca ]irakovi} – Realtor
www.bianka.NaplesSunRealty.com

239 200 7462
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inflacija raste, vi posle 65. godine
mo`ete da uzmete povratni kredit.
Mo`ete uzeti i kredit, kao dodatak
va{oj penziji, tako da do kraja
`ivota mo`ete da ostanete u svom
stanu bez tro{kova. Ljudi koji
imaju vi{e novca ula`u u svoje
nekretnine, u svoj krov nad
glavom, to je za{ti}eno zakonom,
i niko ne mo`e da vam to oduzme.
Takodje, nekretnine u sopstvenom
vlasni{tvu mogu biti odli~na inves-
ticija za va{u penziju”.

Veoma ste aktivni u
na{oj crkvi pa ste u tom duhu i
svoju decu odgajili i vaspitali.
Redovno ste u crkvi, a zna se da
ste jedno vreme ustupili svoje
imanje na{im crkvenim obredi-
ma.

“Kada sam do{la u
Nejpls upoznala sam se sa na{im
ljudima u ruskoj pravoslavnoj
crkvi, koji su u to vreme imali
`elju da naprave srpsku
pravoslavnu crkvu u na{em
gradu. Po{to sam ja veoma
privr`ena na{oj veri i crkvi,
ponudila sam da za po~etak na
mom imanju bude ta prva kapela,
dok ne stignemo da napravimo
crkvu. Tako su se obavljali svi
crkveni obredi i liturgije kod
mene. Tu smo se okupljali i
Bogu molili.

Medjutim, za vreme
Bo`i}a pre dvadesetak godina
okupilo se preko 100 ljudi, pa je
no}na slu`ba izazvala veliko
uznemirenje u kom{iluku, nije im
bilo jasno {ta se dogadja, pozvali

su policiju i krenuli su helikopteri
da kru`e iznad moje ku}e. Onda
smo dobili zabranu da to radimo,
ali je pokrenuta inicijativa da se
napravi srpska pravoslavna crkva
u Nejplsu.

Vladika Irinej je

nedavno dao blagoslov i osno-
vana je “Misionarska pravoslav-
na crkva“ u Nejplsu, sa idejom
da se sagradi ili kupi zgrada.
Dokle se tu stiglo i koliko }e to
zna~iti za na{ pravoslavni narod?

“Kao {to rekoh, ideja

nije nova, a duhovna potreba
postoji u svakom od nas i mi
smo privilegovani, jer smo rod-
jeni u pravoslavnoj veri. Mi kao
hri{}ani trebalo bi da slu`imo
kao svetlost i primer svima oko
nas. U dana{nje vreme ta duhov-

na potreba je sve izra`enija. Ono
{to je izvorno je najbli`e
Hristovom u~enju, kao {to je
voda koja se pije sa izvora
naj~istija, a sve drugo mo`e da
bude kompromitovano. Sa
dolaskom mnogo na{ih ljudi i

omasovljenjem ta duhovna potre-
ba je postala sve ja~a, pa u
skladu sa tim, oformljena je
pravoslavna misija. Da bi to
za`ivelo i ovaplotilo, potrebno je
da se ulo`i mnogo napora i da
ljudi sa svojim vremenom, talen-

tom i finansijskom podr{kom
pomognu da se tako ne{to real-
izuje. Nadam se da }e ljudi
shvatiti da nam je crkva
neophodna `ivotna potreba i da
nam je potrebna kao voda ili
sunce. Ali uz sve to, najva`nija

je Bo`ja volja i bo`ji blagoslov.
Postoje momenti u

`ivotu kada se ljudi razo~araju, ali
Bog Isus Hristos je na{ otac
duhovni i mi moramo da budemo
uvek u vezi sa njim, jer nam on
pru`a utehu, molitvu, daje nam
snagu i zdravlje. Svakog dana
smo svedoci da nam on daje i
blagoslov i `ivot sam po sebi.

Kada nam je te{ko, kada
smo nostalgi~ni, mi dodjemo u
crkvu, pomolimo se Bogu i onda
smo u direktnoj vezi sa energijom
koja nam je neophodna za `ivot.
Jer {ta smo mi kao fizi~ka bi}a,
30 sekundi bez vazduha i gotovi
smo. Medjutim, uz duhovni `ivot
mi imamo nadu i veru za `ivot
koji nam je dat, da ~inimo dobra
dela, pomognemo svima koji su
oko nas, da im damo savet, da ih
saslu{amo, a pogotovu ako smo u
tudjem svetu da se podr`avamo,
poma`emo jedni druge, da se
radujemo jedni drugima na uspe-
hu.

Zato je va`no da se
odr`ava liturgija, da se odr`avaju i
po{tuju na{i praznici, da uradimo
mo`da ne{to jo{ vi{e, jer Bog nam
je dao mogu}nost da zaradimo i
pomognemo na{e {kole i druge
ustanove u matici i da `ivimo svi
u slozi, Sveti Savo ti pomozi.“ 

Ovom lepom izrekom
Bianka je zavr{ila razgovor sa
nama i po`elela svim ~itaocima
sre}ne Vaskr{nje praznike uz
hri{}anski pozdrav

Hristos Voskrese!

Predstavljamo vam

Istoriografska studija Ranke
Ga{i} @eleznica, dr`ava i
grad. Istorija izgradnje

beogradskog `elezni~kog ~vora
objavljena je nedavno u izdanju
Arhipelaga i Instituta za savre-
menu istoriju iz Beograda u edici-
ji Vreme i pri~a.

Knjiga Ranke Ga{i} je
neobi~na istorija izgradnje
beogradskog `elezni~kog ~vora od
1919. godine do danas. Knjiga
@eleznica, dr`ava i grad odlazi i
korak dalje u istoriju, do vremena
izgradnje pruge Beograd-Ni{
1881. godine.

Knjiga na zanimljiv
na~in razotkriva istorijske,
politi~ke, dru{tvene i ekonomske
razloge zbog kojih su nastajali i
odbacivani planovi za izgradnju
beogradskog `elezni~kog ~vora,
razloge zbog kojih je kasnila
izgradnja ovog `elezni~kog ~vora
i {ta je sve to zna~ilo za sam
Beograd i njegov razvoj, a {ta za
neku od dr`ava kojoj je Beograd

bio glavni grad u poslednjih vi{e
od sto godina.

Opisuju}i istoriju izgrad-
nje beogradskog `elezni~kog
~vora, Ranka Ga{i} odgovara na
pitanja kako je uspostavljana
`elezni~ka veza izmedju savske i
dunavske veze Beograda, kako su
beogradski mostovi preko Save
uklju~ivani u `elezni~ku mre`u,

da li je beogradski `elezni~ki ~vor
saobra}ajni ili urbanisti~ki prob-
lem, kao i na mo`da najizazovni-
je pitanje ove vrste: Za{to je
beogradski `elezni~ki ~vor u pro-
teklih sto godina neprestano bio
ta~ka razdora izmedju grada i
dr`ave?

Pre ove knjige nedo-
voljno izu~ena tema, istorija
izgradnje beogradskog
`elezni~kog ~vora pokazuje se kao
mogu}a i zanimljiva istorija
Beograda, Srbije, prve i druge
Jugoslavije u proteklom stole}u.

– Nesistemski razvoj
beogradskog `elezni~kog ~vora
rezultat je vrlo promenljivih i
nestabilnih istorijskih okolonosti.
Pozicija pograni~nog grada, kao i
periferije carstava, kasnije
politi~kih i vojnih blokova i utica-
jnih zona, trajno je obele`ila
razvoj Beograda, {to se odrazilo i
na koncepte i izgradnju
`elezni~kog ~vora. Srbija je od
kraja 19. veka do danas pre{la

“obilazni put od periferije do per-
iferije“. Razvoj `eleznice, kao
ekolo{ki povoljnijeg prevoznog
sredstva, danas je ponovo aktue-
lan u svetu i kod nas. Umre`avan-
je u regionalni i nadregionalni
saobra}ajni sistem svakako je per-
spektiva Beograda i `elezni~kog
sistema u Srbiji. Mogu}nost pre-
vazila`enja pozicije periferije ne
zavisi svakako samo od toga, ali
treba imati na umu veoma va`no

svojstvo velikih infrastrukturnih
projekata: kada se jednom
izgrade, bez njih nije mogu}e
zamisliti dalji razvoj – ka`e
Ranka Ga{i

Sastavni deo knjige su
planovi pojedinih elemenata
izgradnje beogradskog
`elezni~kog ~vora u poslednjih sto
godina.

Ranka Ga{i} (1965) je
nau~na savetnica u Institutu za
savremenu istoriju u Beogradu,
gde je zaposlena od 1996. godine.
Autorka je tri monografije i niza
radova u doma}im i stranim
~asopisima i zbornicima. Bavi se
dru{tvenom i kulturnom istorijom
Beograda i biv{e Jugoslavije,
istorijom elita, modernizacije, srp-
sko-hrvatskih odnosa, kao i istori-
jom urbanizacije Beograda i

www.arhipelag.rs
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Istoriografska studija Ranke Ga{i} u izdanju Arhipelaga
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OVAN
Veoma ste preduz-
imljivi, i sve prili~no

uspeva. Kada zatreba,
znate kako da rizikujete, a to je
ono {to vas vodi ka uspehu. Ve}
neko vreme se kre}ete br`e od
ostalih. Va{a sre}a je umno`ena.
Sa finansijske strane, postaje
komplikovano jer vas ovaj sektor
mo`e zaustaviti na putu ka uspe-
hu. Mo`ete ra~unati na svoju
sre}nu zvezdu, ali ako `elite da
va{i projekti idu na du`e staze,
onda bolje kalkuli{ite. Spustite
svoje ambicije na neko vreme.

Ljubav:
Do 12. aprila ose}ate da

vam je manevarski prostor sman-
jen. te{ko je zapaliti tu iskru! Va{
osvaja~ki stav ne proizvodi
`eljene efekte. Na sre}u, sa
Venerom u Blizancima, sve ide!
Va{e emocije pronalaze lako}u
koja ih ~ini tako prijatnim za
`ivot.

Savet: Umesto da se
bunite, odvojite vreme da sagle-
date uzrok nastalih neprijatnosti.
Ovo }e vam pomo}i da te{ko}e
pretvorite u objekte.

BIK
Stvari po~inju da se
okre}u. Udobnije vam

je i ose}ate se kao kod
ku}e. Va{e odluke su ispravne, a
va{e profesionalno okru`enje ih
ceni. Medjutim, mo`da }ete se
ponovo suo~iti sa problemom koji
vam je zadao te{ko}e. Ovoga puta
prihvatite neke promene, jer su
one neophodne za va{u evoluciju.
[to se ti~e finansijske strane, ovaj
sektor i dalje ide jednako dobro.

Ljubav:
Sa Saturnom u blizini,

tra`ite stabilnu vezu. Va{e emo-
tivne veze moraju dati smisao
va{em postojanju. Znate {ta `elite,
a {ta vi{e ne `elite. Vi ste
zahtevniji. Zauzvrat, voljni ste da
date najbolje od sebe.

Savet:
Zvezde su povoljne ako

po~injete `ivot iznova. Vreme je
da odlo`ite pro{lost i krenete
dalje.

BLIZANCI
Po prirodi volite
promene jer vam je

rutina dosadna.
Medjutim, morate da radite sa
Saturnom, koji znatno usporava
va{e napredovanje. U najgorim
danima, mo`da }ete se ose}ati da
ste ostavljeni po strani. Sa finan-
sijske strane, iza izgleda, krije se

ne`no srce koje ne okleva da
ugodi drugima.

Ljubav:
Ovaj sektor odra`ava va{

talenat za skretanje pa`nje kada se
pojave problemi. Od 12. aprila
va{ {arm ~ini ~uda. Va{e dru{tvo
je lepo i tra`eno. Medjutim, iako
ste u vrtlogu zavodjenja koji vas
zadovoljava, mo`da }ete iskusiti
ose}aj usamljenosti.

Savet:
Odli~no se sla`ete sa

ljudima i sa svojim partnerom.
Medjutim, ako `elite da zadr`ite
dobre odnose, s vremena na
vreme preuzmite vodjstvo!

RAK
Po prirodi vam je iza-
zov da savladate

energiju Ovna. Ovog
meseca, sa Marsom u va{em
znaku, jo{ je gore. Suprotno
onome {to mislite, savr{eno ste
sposobni da ostvarite svoje ambi-
cije. Zato ne uzimajte sve k srcu.
Relaksirajte se i stavite stvari u
perspektivu. Sa finansijske strane,
svakodnevni `ivot je osiguran.

Ljubav:
Energije koje izviru iz

Bika i Marsa savetuju vas da ne
isku{avate djavola ako `elite da
imate mir. Iako vam se to ~ini
te{kim, zadr`ite va{e nestrpljenje i
ne vr{ite pritisak. Za sada u`iva-
jte u sada{njosti bez postavljanja
hiljadu pitanja.

Savet:
Umesto da trpite najgore,

iskoristite priliku da sagledate
svoja ose}anja, svoje `elje i
zna~enja koja vam se javljaju.

LAV
Sre}a vam se osme-
huje, a prilike se

pojavljuju niotkuda.
Dakle, sada nije vreme da se
fokusirate na ono {to nije u redu!
Umesto toga, pogledajte sve
pogodnosti koje su vam dostupne.
[to se ti~e ljudi koji vas nervira-
ju svojim idejama, poku{ajte da ih
razumete. Sa finansijske strane,
ovaj sektor dobro stoji. Ali
mogu}e je da va{a o~ekivanja
ne}e biti ispunjena.

Ljubav:
Od 12. aprila sa

Venerom u Blizancima, va{e emo-
cije pronalaze tu vedrinu koja ih
~ini prijatnim za `ivot. Da bi se
ova idili~na klima nastavila,
ubla`ite svoju posesivnost. U
malim dozama laska, medjutim,
kada se ispolji uzalud, postaje
zagu{ljivo.

Savet:
Obratite pa`nju na svoju

tvrdoglavost. Koristite je mudro i
kada je potrebno pravite

pauze.

DEVICA
Va{ uspeh zavisi od

va{e sposobnosti da ula`ete u ono
{to radite i da malo vi{e verujete
drugima. Device, sada je vreme
da poka`ete {ta mo`ete. Time }ete
ukloniti prepreke koje stoje pred
vama. A ako vas slu~ajno neko
pritisne, ne `urite. Sa finansijske
strane, iako je va{a kasica prasica
puna.

Ljubav:
Saturn poja~ava va{

ose}aj du`nosti, ali mo`e da uvali
va{e ljubavne odnose u duboke
nevolje. Da biste to izbegli,
poslu{ajte predloge koje vam
predla`u Venera i Merkur u Biku.
Izadjite iz svoje uobi~ajene
svakodnevnice. Prihvatite i
po~nite da u`ivate u malim stvari-
ma.

Savet:
Va{ ose}aj za red i

metod je neosporan? Sasvim
suprotno. Medjutim, poku{ajte da
ne kontroli{ete sve. Neka se stvari

rade prirodno.

VAGA
Ovog meseca va{

uspeh se sastoji od
kompromisa i ustupaka. U suprot-
nom, na}i }ete se u situacijama u
kojima ne mo`ete u~initi mnogo.
Dakle, ako je va{ {ef nervozan,
sa~ekajte dok se ne smiri. Ako
vam kolega ote`ava `ivot, opustite
atmosferu pri~aju}i o onome {to
ga zanima. Ovi mali saveti ne}e
u~initi ljude boljim, ali }e vam
pomo}i da br`e postignete svoje
ciljeve.

Ljubav:
Ovaj sektor animiraju

periodi euforije i, na`alost, trenu-
ci kojima je te`e upravljati. Od
12. aprila Venera u Blizancima je
skretanje u usmeravanje va{ih
emotivnih odnosa ka onome {to ih
~ini sre}nim. To ~ini da ose}anja
i posve}enost vidite odvojeno.

Savet:
Umesto da se zaglavite u

neimenovanim komplikacijama ili
te{kim izborima, sagledajte `ivot
u novom svetlu. Otvorite se dru-

goj dimenziji.

[KORPIJA
I ovog meseca, mogli

biste da ve`bate svoje
talente. Va{e iskustvo je

prime}eno od strane drugih.
Medjutim, mo`ete se suo~iti sa
konzervativnim umovima koji se
dr`e svojih teorija i posebno nji-
hovih metoda. Ulazak u sukob,
ne}e pomo}i va{em poslu.

Ljubav:
Ovog meseca oduprite se

isku{enju da udjete u sukob ~ak i
ako je isku{enje jako. Obuzdajte
revnost zavodjenja. Umesto toga,
uzmite vremena. Dajte prednost
razmenama. Produbite veze. Na
taj na~in ostvari}ete vezu zasno-
vanu na iskrenim i trajnim
ose}anjima.

Savet:
Uprkos izgledu, sukobi

imaju za cilj da promene ono {to
stagnira. Ovog meseca budite dos-
tupni i puni razumevanja. Ne}ete
za`aliti.

STRELAC
Po{to vam Saturn
blokira put, mo`ete

imati utisak da vam
sre}a, koja vas prati ve} nekoliko
meseci, bledi. Pre nego {to vas
obuzme obeshrabrenje, poku{ajte da
vidite stvari druga~ije. Sre}a vam je
za sada naklonjena, ali da biste je u
potpunosti iskoristili, morate postati
mudri. Na taj na~in }ete ostvariti
svoje ambicije i ciljeve.

Ljubav:
Va{i emotivni odnosi su

pod za{titom Jupitera. Jupiter vam
daje vam dobro raspolo`enje i
razumevanje okoline. Medjutim,
Saturn nije daleko i on u svakom
trenutku mo`e da uzdrma plamen
strasti. Da biste to izbegli, pron-
adjite kompromis koji {tedi va{e
emocije i aktivnosti.

Savet:
Saturn po~inje da otkriva

negativne efekte koju va{a nezav-
isnost proizvodi. Dakle, ako `elite
da izbegnete da se ostanete sami,
pogledajte sve prednosti stabilnog
`ivota.

JARAC
Va{ svakodnevni rad
i dalje vam zadaje
te{ko}e. Morate

napraviti ustupke i prona}i kom-
promise da biste postigli svoje cil-
jeve. Odjednom, va{e strpljenje je
sve ograni~enije. Od 6. aprila
udahnite malo sve`eg vazduha.
Time }ete izbe}i stvaranje sukoba
bez presedana koji }e se te{ko
re{iti i koji }e, kao bonus, `ivot
u~initi jo{ izazovnijim.

Ljubav:
Zahvaljuju}i energiji

Bika, va{i emotivni odnosi s

razvijaju u atmosferi koja je
obele`ena stabilno{}u. Oni ~ine da
se ose}ate dobro u `ivotu i to je
dobra stvar. Ovog meseca
poku{ajte da iskusite sve prednos-
ti romantizma. Ovo }e vas spasiti
od razo~aranja bez kojih u velikoj
meri ne mo`ete.

Savet:
Da bi vas naterali da

popustite, ljudi vas emotivno
ucenjuju i to vas uznemirava.
Ovaj put preuzmite vodjstvo.

VODOLIJA
Ovog meseca, va{ pri-
jatelj Jupiter u Ovnu
vam pokazuje {ta

mo`e. Dakle, ako `elite
da se stvari preokrenu u va{u
korist, sada je vreme da iskoristite
priliku. Vodolije, ne poku{avajte
da ubedite konzervativne umove u
zasluge svojih ideja. Umesto toga,
idite kod onih koji dele va{e ide-
ale i spremni su da vam daju
toliko potreban podsticaj.

Ljubav:
Obru~ se ste`e. Nemojte

misliti da je nebo napolju da biste
ga dohvatili. Nije sve onako kako
izgleda. Ako `elite da va{i emo-
tivni odnosi odr`e svoje
blagostanje, mora}ete da napravite
neke male ustupke. Kako? Tako
{to ne potvrdjujete stalno svoju
nezavisnost!.

Savet:
Ovog meseca, Uran je

spreman da vam postavi ultima-
tum. Da biste to izbegli, ubla`ite
svoju nezavisnost. Razmotrite
ideje drugih ~ak i ako ih smatrate
arhai~nim.

RIBE
Uspeh je tu. Radite
svoj posao veoma
savesno. Sve je u

redu, osim {to vam je
motivacija na pola koplja. U med-
juvremenu, da bi nastavili, sa
finansijske strane, stvari su
ohrabruju}e. Novac sti`e. Ubirete
plodove svojih napora.

Ljubav:
Uz dobre talase Venere i

Marsa, va{e emocije se razvijaju u
atmosferi smirenosti i stabilnosti.
Pronalazite spokoj koji izvla~i
najbolje iz vas. Od 12. aprila
stvari idu lo{e. Uzmite svoju
hrabrost sa obe ruke i odbacite
ono {to vam smeta.

Savet:
Ozbiljni ljudi vam

donose stabilnost. Oni koji su
neozbiljni vuku vas niz klizav
put.

HOROSKOP  ZA  APRIL  2023.
Astrologija

www.serbianmirror.com



28 April 2023.Porodica 

Prole}ni umor se javlja otpri-
like u ovo doba godine, kao
{to i sama re~ ka`e.

Karakteri{u ga ose}aj iscrpljenosti,
nedostatak energije i te{ko}e u
koncentraciji. Ovo se obi~no
de{ava zbog pove}anja dnevne
svetlosti, {to mo`e uticati na na{
ritam i hormone. Kod prole}nog
umora karakteristi~an je problem
sa cirkulacijom, {to posebno
pogadja starije osobe, one koji ve}
pate od lo{e cirkulacije i osobe sa
pro{irenim venama.

Doktor Dario Joci},
vaskularni hirurg, objasnio je
vezu prole}nog umora sa krvnim
sudovima: “Prole}e je period
godine kada se priroda budi, a
postoje i atmosferske promene
koje se de{avaju, kao {to je kole-
banje atmosferskog pritiska.
Dolazi i do produ`avanja dana {to
kod nas menja taj dnevno-no}ni
ritam lu~enja hormona.” Do {iren-
ja krvnih sudova dolazi i usled
pove}anja temperatura. Sve te
promene mogu biti opasnije za
osobe koje ve} pate od arterijskih

bolesti, povi{enog krvnog pritiska,
problema sa cirkulacijom…

“Kada imamo pro{irene
vene, krv se zadr`ava u donjim
ekstremitetima, krv koja je bogata

produktima metabolizma i
ugljen-dioksidom, i onda imamo
hroni~an umor kao i bol u
mi{i}ima, ose}aj te`ine, napetost,
umorne noge, svrab, a kasnije su

mogu}e komplikacije“, istakao je
dr Joci}. On ka`e da su na
prole}ni umor osetljivije one grupe
pacijenata koje ve} imaju neku
pridru`enu bolest, pre svega kar-

diovaskularne bolesti i bolesti
plu}a, kao i ljudi starije `ivotne
dobi, gojazne osobe i ljudi koji
imaju lo{e `ivotne navike. Zato
savetuje da re{enje nije u tome da
se u~aurimo, ve} da treba da
budemo fizi~ki aktivni, da po{tuje-
mo preporuke zdravog `ivota.

Laserska operacija vena
je jedan od puteva koji
omogu}ava da se relativno lako
prodje kroz navedeni problem.
Operi{u se pacijenti svih godina
`ivota. Medjutim, va`no je i
odr`avanje dobrog stanja vena.
Redovnim kontrolama se mo`e
odr`avati, a manji problemi se
mogu re{avati i bez operacija.
Doktor Joci} dodaje i informaciju
o tome da 70 odsto pacijenata koji
se upu}uju vaskularnom hirurgu
ima problema sa cirkulacijom i
konstatuje da je to veliki broj.
Procene su, dodaje, da }e se taj
broj pove}avati, kako prosek
starosti populacije raste.

Izvor: Nova galaksija -
nau~ni magazin

Najautenti~niju i najauto-
htoniju ishranu ima
ju`na, kao i isto~na

Srbija, gde su se pojedina jela u
originalu sa~uvala od starih
dana. Jelo koje se izdvaja kao
najzanimljivije je Belmu`, staro

pastirsko jelo, koje je u tom
obliku jo{ iz srednjeg veka osta-
lo takvo do danas. Ono se i
danas sprema na starinski na~in.

Belmu` je u pro{losti
bio svakodnevna hrana balkan-
skih pastira i karakteristi~no je
za oblasti oko Knja`evca,
Svrljiga, Sokobanje, Zaje~ara i
Ni{a. Pravi se od mladog ov~ijeg
i kravljeg nesoljenog sira i od
projinog bra{na. Sir ne bi trebao
da bude stariji od dva dana.

Belmu` se nalazi na
listi nematerijanog kulturnog
nasledja Srbije. Prema nekim

tuma~enjima, dobio je ime po
belom siru i po tome {to su ga
~e{}e spremali mu`evi, jer je za
neprekidno me{anje smese
potrebna jaka mu{ka ruka.
Belmu` je najbolje spremati u
kazanu. Jelo se servira toplo i
dosta je kalori~no.

Danas se ovo jelo slu`i
u restoranima {irom Srbije, a
stari kulinarski majstori ka`u da
najbolje ide uz kiselo mleko.

Sastojci:
1 kg mladog puno-

masnog sira (kravlji ili ov~iji)
150 do 200 grama

kukuruznog bra{na
(mo`e i p{eni~no)

ka{i~ica soli
Priprema:
Sir se ise~e

na komade i stavi u
{erpu (ranije se koris-
tio kotao ili kazan), gde se
zagreva na niskoj temperaturi
(u suprotnom }e zagoreti).
Kada se sir otopi, dodajte so
(procenite koli~inu u odnosu na
to koliko je sir slan) i me{ajte
varja~om. Polako dodajte kuku-
ruzno bra{no i nastavite sa
me{anjem dok ne dobijete

~vr{}u smesu. Bra{no slu`i da
pokupi masno}u iz sira, pa ga
ne treba puno stavljati. Me{ajte
jo{ nekih 20 minuta, sve dok
masa ne postane glatka i dok
mast iz smese ne po~ne da se
odvaja. Kada mast po~ne da
“pliva“ po povr{ini belmu`a,
jelo je gotovo.

Kulinarstvo Maje Radovi}

Maja Radovi}

BBEELLMMUU@@

JEDVA DR@IM SO^I OTVORENE

ZA[TO NAS MU^I PROLE]NI UMOR?
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Gordani Vasili}
sre}an rodjendan i sve

najlep{e `eli Slavica

sa redakcijom

Sre}an rodjendan

Ivani Todor
i sve najlep{e 

`eli Slavica 

sa redakcijom

Sre}an rodjendan

Dragani Simon
redakcija  Ogledala 

Sre}an rodjendan

Maria
Borislavova
Dobra{inovi}
zeli Slavica i redakcija

Ogledala

Sre}an rodjendan

Olgi Ivanovi} 
`eli }erka Sta{a iz

Kalifornije i Slavica 

iz ^ikaga

www.serbianmirror.com



30 April 2023.

Radovan Pejovi}

IZBEGLICE
Surova vlast, ratni haos, beznadje,

Iznedre izbeglice da napuste
Ognji{ta, predaka grobove, ideale,
Kulturu, svoju istoriju zapuste.

Moraju u tudjinu da stignu; ne mare
Ni surove, sne`ne vrleti u zoru,
Ni zmije i vreli pesak pustinje,

Ni prepun ~amac na besnom moru.

Kona~no na cilju; ~esto ih ~ekaju
Bodljikavi zidovi, stra`ari bez volje,

Nepoznat jezik, grube pretnje, propisi…
Ipak, od ~ega su pobegli, to je bolje.

Iznureni od puta sad u stranoj zemlji
Sre}u stvarnost koja ima ~udne vrline.

Neki se sudaraju s’njom i gube…
Al’ ve}ina raste u deo celine.

Snala`ljive izbeglice vremenom
Shvate pogodno tlo i nadju
Da svojim talentom i trudom

Mogu i oni da stvaraju korisnu gradju.

Vedra
Za Ogledalo specijalno skandinavke radi Jovan Novakovi}

Diplomirao momak na jednom privatnom
fakultetu, pa mu ~estitaju:
– Svaka ~ast, kako je bilo?
– Ljudi, da sam znao da je ovoliko lako,
ja bih zavr{io i srednju!

***
– Kako si pro{ao na me~u? – pita bokser
kolegu.

– Kao kad re{avam ukr{tene re~i: po~eo
sam uspravno, zavr{io vodoravno...

***
Za vreme jednog Krsta{kog rata, lav nailazi
na ratnika-oklopnika koji spava ispod jedne
palme. Lav ga onju{i i uzdahnu:
– Jao, dokle vi{e samo konzerve...

***

– Zdravo, prijatelju, gde `uri{?
– U biro za zapo{ljavanje!
– [ta }e{ tamo? Pa, ti si zaposlen!
– Ja jesam, ali idem da prijavim sestricu.
Sad zavr{ava sedmi razred, pa kad bude
zavr{ila fakultet, da je imaju u vidu...
***
– @eno, jesi li najzad nau~ila da upali{

kola?
– Jesam, dragi, zar ne ose}a{? Ve} i
gara`a gori!

***
Na ~asu matematike, u~itelj pita malog
Zemunca:
– Koliko je 3+2?
– Kupujem ili prodajem?
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